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jablka a ořechy. V současné době jsou mísy 
s  ovocem doplňovány cizokrajným ovo-
cem. V sušené podobě se také kromě jab-
lek podávaly meruňky, hrušky a švestky. 
Jaké by to byly Vánoce bez vánočního cuk-
roví. Každá hospodyňka má své osvědče-
né recepty, každý člen rodiny má své ob-
líbené druhy. Říká se, že by na stole mělo 
být sedm nebo třináct druhů vánočního 
cukroví. Málokdo ví, že zvyk péct vánoč-
ní cukroví je poměrně mladý – z konce 19. 
století. Nejdříve se ujal mezi bohatší a po-
krokovější vrstvou ve městech a odtud se 
pomalu šířil i na venkov. 
Lidé na venkově však byli zvyklí jíst skrom-
nější stravu a různé novoty přijímali nedů-
věřivě. Proto také mezi vánoční pečivo na 
vesnicích patřily obyčejnější druhy. Byly to 
zejména chléb a vánočka, jež byly symbo-
lem hojnosti. Kruhový koláč, vdolky s má-
kem, tvarohem, se švestkovými a hruško-
vými povidly a posýpkou a také vdolky 
s  hruškovou pracharandou (rozstrouha-
né nebo roztlučené sušené hrušky) patři-
ly na vánoční stůl. V některých oblastech 
se pekl velký věnec plněný jablky, což byl 
vlastně předchůdce dnešního jablkového 
závinu.
Kutelky (peciválky) se říkalo spařované-
mu pečivu v podobě drobných buchtiček,  

Na slovíčko...

Blíží se konec 
roku, každý bi-
lancuje, jak bys-
te jej zhodnotil 
vy ?

Pokud se týká 
z  pozic investič-

ních akcí a údržby města lze kladně 
zhodnotit, že se podařilo získat do-
tace na výměnu oken v Kasárnách, 
které patří městu a že se podaři-
lo realizovat rozšíření sítí v  lokali-
tě Nad sklepy. Více prostředků než 
obvykle bylo vynaloženo na opra-
vu bytového a nebytového fondu a 
zhruba 1 000 000,- Kč byl vložen do 
výměny nábytku ve všech třídách 
na MŠ I. a provedly se opravy pod-
lah ve třídách a na chodbách.
Spokojeni jsme s  kulturním pro-
gramem, neboť se podařilo zaplnit 
Kulturní dům při akcích Hradišťa-
nu a Miroslava Donutila. I Bzenec-
ká pouť a jubilejní XX. ročník Bze-
neckého krojovaného vinobraní se 
vydařily.
I 8. ročník Svatomartinských slav-
ností zaznamenal opět zájem ob-
čanů a využití možnosti ochutnat 
mladá i starší vína místních vinařů.
Velkým negativem je neshoda při 
jednáních Zastupitelstva města 
Bzence a neustálá kritika na chod 
města. Vydávaný časopis Občan-
ského sdružení Bzenecký zámek 
uvádí ve svých článcích jen polo-
pravdy a mnohdy i lži. Chci věřit 
tomu, že se situace zklidní a opět 
budeme společně řešit problémy 
tohoto města.
Děkuji občanům na závěr roku 
za pomoc a pochopení a do roku 
2013 přeji hodně zdraví, pohody  
a radosti.

Děkuji za rozhovor

Celodenní půst na Štědrý den končí štěd-
rou večeří, kdy začíná vánoční hodování. 
V  současnosti je takový krátkodobý půst 
jistě vhodný ze zdravotního hlediska. V mi-
nulosti si lidé držící půst připomínali, že žijí 
lidé chudobní, které je z lidského hlediska 
dobré obdarovat jídlem, což se dělo při vá-
nočním koledování. 
Skladba štědrovečerního menu prošla vý-
vojem, stejně tak jako zvyklosti při stolová-
ní. Vycházelo se z toho, co bylo doma k dis-
pozici, co se v  létě urodilo, vypěstovalo, 
usušilo, uskladnilo.
Prvním pokrmem byla polévka. Dle krajo-
vých nebo rodinných tradic to bývala po-
lévka houbová, hrachová, kroupová, ze-
lová, čočková, rybí. Její příprava se samo-
zřejmě lišila, rodinné recepty se předávaly 
z generace na generaci.
Hlavní štědrovečerní jídla se různila pod-
le krajů, ale také podle movitosti rodiny 
(houbová omáčka s chlebem, jahelná kaše 
se sirupem nebo cukrem, krupičná kaše 
s perníkem, kuba s houbami, sladký hub-
ník, houbový hubník, zelníky, ryba…)
Tradičním ovocem, které nesmělo chybět 
na staročeském štědrovečerním stole, byla 

Vánoční pečivo
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Lidové tradice

Na Nový rok:
Říkalo se : „Jak na Nový rok, tak po celý rok.“ Nehádat se, nerozčilo-
vat, nezlobit – jinak tomu bude po celý rok. Na Nový rok se nesmě-
lo jíst nic, co mělo původ od drůbeže, to aby štěstí neulétlo. Ani za-
jíc nepatřil na novoroční stůl, to aby štěstí neuteklo.
Naopak se měly konzumovat luštěniny a nosit v  kapse peníze, a 
to proto, aby přičarovaly bohatý rok. Z domu se nesmělo nic vy-
nášet, aby to v příštím roce nechybělo. Bylo zakázáno v tento den 
prát prádlo. Mlátit obilí – jinak by byla špatná úroda. Kdo sušil prá-
dlo, do roka se usoužil.

Novoroční vinšování a přáníčka
Vzájemně si popřát do nového roku je starým a dobrým zvykem a 
rozesílání novoročních přání je zvyk rozšířený téměř po celém svě-
tě. Tento zvyk má samozřejmě svou historii, jeho kořeny sahají do 
starého Egypta. Ta první novoroční přání byly tzv. minucie, měly 
malovanou nebo veršovanou podobu a vytvářely je učitelé se svý-
mi žáky. 
S dobrým řešením přišel v Čechách podnikavý hrabě Chotek, kte-
rý si nechal v roce 1827 svá blahopřání natisknout. Tento způsob 
se ujal a rozšířil. 
V poslední době však novoročenky ve velké míře, což je škoda, na-
hrazují přání posílaná elektronickou poštou a prostřednictvím SMS 
mobilními telefony.
Na novoročenkách často nacházíme dvě písmena – P.F. a číslo ná-
sledujícího roku. Málokdo asi ví, co to znamená. Je to francouzsky 
řečeno: Pro štěstí (Pour féliciter).

Nový rok nám začíná
Na přelomu starého a nového roku hodnotíme ten uplynulý, ale 
s  nadějemi nebo i obavami očekáváme, co nám přinese ten pří-
chozí.
Poslední den v roce má svátek svatý Silvestr. V minulosti tento den 
nebýval nijak výjimečný. Byl vzpomínkám na úmrtí papeže Silvest-
ra I. V kostelech se tento den konaly děkovné mše za uplynulý rok.
Až nový věk přinesl potřebu lidé rozloučit se se starým rokem ve-
sele, a tak se podoba silvestrovského dne a hlavně noci změnila. 
Závěr roku většina lidí tráví ve společnosti přátel, na různých zá-
bavách a veselicích. Charakteristická pro tento den je bujarost, hu-
mor a smích, zpěv a tanec a přemíra jídla a pití.
S odpočítáváním posledních vteřin vypuká bouřlivé vítání Nového 
roku s ohňostroji, petardami, přípitky a předsevzetími.

Jak se dříve vítal Nový rok
Na Silvestra:
Staré a chudé ženy, kterým se říkalo „omítačky“, chodívaly po do-
mech. Než vešly, třikrát zaklepaly, pak přistoupily k plotně a třikrát 
ji ometly se slovy : „Ve jménu Otce i Syna i Ducha svatého“. Byly ob-
lečeny do černých šatů, na hlavě měly uvázané bílé šátky tak, aby 
vpředu vybíhaly do „stříšky“. Tímto obřadem se mělo zabránit vše-
mu špatnému a nezdravému v příštím roce.
Kdo tento den vstal poslední, byl terčem posměchu po zbytek dne.

OŘÍŠKOVÉ DOBROTY
Na podzimní pečení ve školní družině jsme si nejdříve připravili 
oříšky, což nás velice bavilo. 
Potom jsme se teprve mohli pustit do práce. Ze všech dětí se na-
jednou stali moc šikovní kuchtíci a oříškové rohlíčky se nejen po-
dařily, ale i výborně chutnaly. 
Protože si děti tuto dobrotu chtějí upéct doma s maminkami, 
přidáváme recept.

Oříškové rohlíčky
Ořechovou náplň připra-
víme tak, že najemno 
umeleme 250 g ořechů a 
100 g piškotů. Do kastrůl-
ku nalijeme 250 ml mlé-
ka, přidáme 1 lžíci medu, 
80 g cukru a 1 vanilkový 
cukr. Jakmile začne mlé-
ko vřít, vsypeme do něj 
umleté ořechy a piškoty. 
Dobře promícháme a na malém plameni krátce povaříme. Ná-
plň necháme vychladnout.
Na pomoučeném válu rozválíme listové těsto, které nakrájíme 
na obdélníky. Do každého  obdélníku dáme náplň a  zabalíme. 
Z jedné strany těsto nastříháme a vytvarujeme rohlíčky. Ušlehá-
me 1 žloutek s trochou mléka a rohlíčky potřeme. Pečeme na 
teplotu asi 170o C

Mgr. Ludmila Sotolářová

dokončení ze str 1.

které se před podáváním spařily horkým mlékem, omastily se más-
lem a posypaly se mákem, pracharandou nebo perníkem. Z chle-
bového nebo sladkého  kynutého těsta se tvořilo figurální pečivo, 
které se potíralo tukem a žloutkem. 
Velmi oblíbený byl perník v  různých drobných tvarech, polévaný 
a zdobený. Tvary zavěšené na stužce zdobily vánoční stromeček  
a uplatňovaly se také společně s jinými druhy jako tzv. výslužné pe-
čivo při koledování.
Vánočka je pečivo s dlouhou historií, je to vánoční obřadní pečivo 
a její obliba trvá dodnes. Dříve se vánočky dávaly jako dárek a bý-
valy také součástí mzdy (něco jako naturálie).
První zmínky o tomto druhu pečiva pocházejí ze 16. století, ten-
krát ji mohli péct pouze cechovní pekaři. Až v 18. století se zača-
ly péct doma. 
K vánočce se váže hodně pověr a vánočních zvyků. Už při pletení 
a pečení se dodržovala pravidla, aby se vánočka povedla. Hospo-
dyně si měla obléknout bílou zástěru a šátek při zpracování těsta 
a neměla hovořit. Někde se do vánočky zapékala mince, kdo ji při 
našel, zajistil si tak zdraví a prosperitu na celý příští rok.Bylo také 
zvykem upéct jednu velikou vánočku, která se na závěr štědrove-
černí večeře rozkrájela, každý člen rodiny si vzal kousek a někde 
se dávalo po krajíčku i dobytku ve stáji, aby byl zdravý a neškodi-
ly mu zlé síly. 
Tento druh pečiva si připravoval podle různých receptů. Pro rodi-
nu hospodyně používaly dražší, tedy bílou mouku, rozinky, man-
dle a různé koření jako anýz, badyán a fenykl. Velikost byla různá, 
od malé housky, až po velikost vykrmené husy. Vánočka se pletla 
celkem z devíti dlouhých pramenů. Spodní část byla ze čtyř pruhů, 
které byly symbolem slunce, vody, vzduchu a země. Prameny pro-
střed byly tři a symbolizovaly lidský rozum, cit a vůli. Nahoře byl 
pletenec ze dvou pramenů a představoval spojení lásky a vědění.
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Usnesení z rad a zastupitelstev

Výpis z usnesení schůze Rady města Bzence 
konané dne 22. 8. 2012

• Bere na vědomí:
Informace starosty o:
- zahájení jednání se zástupci JMK Brno (předsedou fin. výboru p. 

Dufkem)  o možnosti odkoupení areálu školy v ul. Těmická – bude 
vyhlášeno 2. kolo nabídkového řízení

- Rozbory hospodaření Města Bzenec za měsíce 01-07/2012 .
- Změnu zastupujících MŠ Brouček Bzenec, IČO 713  414 98 z pí.  

P. Bělohoubkové na pí. ing. R. Mikulkovou a pí. J. Gazárkovou, a to 
s platností od 1. 9. 2012, podmínky pronájmu nebyt. prostor ve 
smlouvě zůstávají beze změny.

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření Města Bzenec č. 6/2012.
- Zakoupení  7 ks kontejnerů na papír pro potřeby občanů města. 
- Smlouvu mezi Městem Bzenec a SMB a ZŠ a MŠ Bzenec o společ-

ném postupu zadavatelů při centralizovaném zadávání veřejné 
zakázky na „Dodávku zemního plynu“.

• Odložila:
- Žádost Náboženské obce Církve československé husitské ve 

Bzenci o finanční pomoc při opravě střechy fary v ul. Rumunská.

• Ukládá:
Les:  
- Vypracovat harmonogram prací, které budou vykonávány no-

vou lesní technikou – traktorem Zetor, a to v rozdělení les + očis-
ta města. 

Výpis z usnesení schůze Rady města Bzence 
konané dne 17. 9. 2012

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- oznámení KÚ JMK, odboru kontrolního  a právního Brno o zahá-

jení přezkoumání hospodaření  za rok 2012 ve dnech 15. – 17. 10. 
2012

Informace tajemníka o:
- znaleckém posudku na prodeje nemovitostí – garáží v Olšovci
- obsazení volebních komisí při volbách do zastupitelstev krajů ve 

dnech 12.-13. 10. 2012 
- Rozbory hospodaření Města Bzenec za měsíce 01-08/2012 .
- Zprávu o činnosti úseku LES za rok 2011.
- Zprávu správy majetku města Bzenec. 
- Oznámení zájmového spolku „Starý Bzenec“ (p. P. Janovský)  

o vzniku nového občanského sdružení ve Bzenci. Cílem sdružení 
bude rozšiřovat povědomí o historii našeho města a nejbližšího 
okolí mezi členy a ostatní občany. 

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření Města Bzenec č. 7/2012.
- Směrnici Rady města č. 1/2012 o veřejných zakázkách, kterou se 

stanovuje postup při zadávání veřejných zakázek s platností od  
1. 10. 2012. 

- Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 22291100 ve výši 68.231,- Kč bez 
DPH na akci „ZTV pro rodinné domky Bzenec, ul. Nad Sklepy“.

- Zabezpečení roznášky volebních obálek s hlasovacími lístky, kte-
rou provede TJ Sokol – loutkový spolek Kašpárek, a to za úplatu 
3,50 Kč/obálka. 

- Smlouvu mezi Městem Bzenec a SŠ gastronomie, hotelnictví  
a lesnictví Bzenec o zabezpečení praktického vyučování žáků 
školy pro školní rok 2012/2013. Cena prací bude účtována dle ce-
níku, který je nedílnou součástí smlouvy. 

- Zpracování rozpočtu na obchvatovou komunikaci (Malý obchvat) 
v  délce od křižovatky se silnicí II/426 po sjezd do firmy AVX za 
cenu ve výši 3.000,- Kč vč. DPH. Projekt vypracuje spol. PP projekt 
Hodonín s r. o. 

- Dendrologické posouzení provozní bezpečnosti dřevin v areálu 
bývalých kasáren za cenu 17.040,- Kč vč. DPH. Posouzení provede 
spol. Projekce zahradní, krajinná a GIS s r. o. Brno. 

• Ukládá:
Místostarostovi Ing. Novoměstskému:  
- Jednat se p. V. Lorencem (VaK Hodonín) ohledně stavu kanalizace 

na ul. K. Čapka ve Bzenci.

Správě majetku:  
- Předložit nabídku na výměnu oken v suterénu domu č. p. 85 – bu-

dova Pošty Bzenec. Současně 
- Předložit nabídku na opravu povrchu balkonu v  domě č. p. 78  

– stará DPS.

Výpis z usnesení schůze Rady města Bzence 
konané dne 3. 10. 2012

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- vyhodnocení akce BKV 2012
- oznámení KÚ JMK, odboru majetkového o záměru JK prodat are-

ál bývalého učiliště na ul. Těmická

Informace místostarosty o:
- vydání rozhodnutí ministra pro místní rozvoj o poskytnutí dotace 

na stavbu „Výměna oken na bývalých vojenských objektech – ka-
sárna Bzenec“ ve výši 1.046.260,- Kč

Informace tajemníka o: 
- oznámení o provedení kontroly se zaměřením na výkon státní 

správy na úseku stavebního úřadu, a to dne 24. 10. 2012
- přípravě Svatomartinských slavností 2012
- Zprávu o činnosti Mikroregionu Bzenecko za rok 2012.
- Zprávu o počtu studentů Střední školy gastronomie, hotelnictví a 

lesnictví Bzenec ve školním roce 2012/2013.
- Zprávu o počtu žáků ZŠ a MŠ Bzenec ve školním roce 2012/2013.

• Schvaluje:
- Zajištění výběru dodavatele na stavbu „Zateplení Základní ško-

ly ve Bzenci“ firmou DEA Energetická agentura, s.r.o. (Sladkého 
č.p.13, Brno) v ceně 44.400,-Kč včetně DPH.

- Nabídku Ing. E. Bartoňkové (Osvětimany č.p.375) – projektové 
práce, a to na zpracování projektové dokumentace pro provede-
ní stavby „Zateplení Základní školy v Bzenci“ v rozsahu pro prove-
dení stavby v základní verzi 55.000,- Kč. Projektant není plátcem 
DPH.

- Podnájem ordinace MUDr. P. Kudělky (náměstí Svobody č.p.74, 
Bzenec) pro firmu B.Braun Avitum s.r.o. (V Parku č.p.2335/20, Pra-
ha) za účelem provozu nefrologické ambulance, a to za stejných 
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podmínek jako nájemce.
- Dodatek nájemní smlouvy na pronájem nebytových prostor  

s Mateřskou školou Brouček s.p.o. (Olšovská č.p.500, Bzenec) – 
oprava názvu nájemce, statutárního zástupce nájemce, oprava čl. 
II předmět smlouvy aj. Podmínky smlouvy se nemění (délka náj-
mu, nájemné apod.)     

• Ukládá:
Správě majetku:  
- Připravit návrh na úpravy nájemného u bytů i nebytových pro-

stor - návrh předložit písemně do 15. 11. 2012 (v případě schvále-
ní by nové nájemné platilo od 1. 1. 2013).

- Při organizaci soutěží na prodej nebo pronájem obecního majet-
ku vždy uplatnit podmínku, že soutěže se mohou zúčastnit pouze 
fyzické a právnické osoby, které nemají dluh vůči městu Bzenec.

Výpis z usnesení schůze Rady města Bzence 
konané dne 24. 10. 2012

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
- účasti na akci Kulatý stůl o Nemocnici Kyjov
j- ednání s p. V. Lorencem - VaK Hodonín ohledně kanalizace v ul. 

Palackého
- provedení státní kontroly HZS JMK Hodonín ve věci krizového ří-

zení
- nabídka Zájmového spolku „Starý Bzenec“ na možné objednání 

nástěnného kalendáře s tématikou historického Bzence 

Informace tajemníka o: 
- nabídce Volksbank na krátkodobé uložení hotovosti na úroko-

vých zhodnocovacích účtech
- provedené kontrole na stavebním úřadu – pracovníky KÚ JMK 
- Zprávu o hospodaření příspěvkové organizace Služby města Bze-

nec za 1-9/2012.
- Materiál Ekonomického odboru – rozbory hospodaření za měsíce 

01-09/2012.
- Vyúčtování nákladů Policie ČR za I. pololetí 2012.

• Schvaluje:
- Rozpočtové opatření Města Bzenec č. 9/2012.
- Uzavření Smlouvy o možnosti provést stavbu na cizím pozemku 

(dohoda s vlastníkem pozemku) mezi Městem Bzenec jako vlast-
níkem pozemku a firmou AVX Czech Republic s.r.o. (Lanškroun, 
Dvořákova č. p. 328) jako stavebníkem. Jedná se o pozemky parc. 
č. 1930/1 v k.ú.Bzenec, stavba „přemístění závodu ELCO do Bzen-
ce“ – 2. etapa na tomto pozemku.

- Výpůjčku kolového traktoru ZETOR PROXIMA 80, SPZ BO18006 
pro Služby města Bzence, p.o. (Bzenec, Kasárna č.p.500), a to na 
dobu neurčitou.

• Ukládá:
Starostovi: 
- Vyzvat k  jednání p. M. Žádníka - předsedu Asociace víceúčelo-

vých základních organizací technických sportů a činností ČR, Zá-
kladní organizace Bzenec reg. č. 70349 (Bzenec, náměstí Svobody 
č.p.322) ve věci odprodeje pozemků města parc. č. 5370 a 5371 
v k. ú. Bzenec.

 

Výpis z usnesení 11. zasedání Zastupitelstva 
města Bzence konaného dne 15. 08. 2012

• Bere na vědomí:
Informace starosty o: 
jednání s uživateli zahrádek, uživateli části vinic a uživateli zahrad 

za RD v lokalitě Pod Starým hradem s vazbou na dlouhodobý pro-
nájem pozemků - Moravské vinohradnické a.s.

• Vydává:
- Změnu č. ÚPM Bzenec.

• Schvaluje:
- Výsledek nabídkového řízení na prodej stavebního místa v  lok. 

Nad Sklepy – ul. Nad Sklepy parc.č. 2649/18 v k.ú.Bzenec (1052 
m2) formou nabídkového řízení. (Nejvyšší a současně jedinou na-
bídku  podal p. Jan Cahlík, Květná 1057, Kyjov – nabídka činila 
525,-Kč/m2  a za tuto cenu mu bude pozemek prodán).  

- Doplacení rozdílu ve výměře při směně pozemků mezi městem 
Bzenec a p. Zdeňkem Jurečkou s  tím, že cena je stanovena na 
100,-Kč/m2. (Dle GP č. 1234443/1997 ze dne 02.12.1997 se mění 
pozemek parc.č. 101/3 (93 m2) p. Jurečky za pozemky parc.č.: 83/3 
(57 m2) a 101/6 (15 m2) v majetku města Bzenec vše v k.ú. Bze-
nec). Rozdíl ve výměře je 21 m2 bude p. Jurečkovi proplacen.      

- Odkoupení pozemků parc.č.: 529/1 (91 m2) a 529/11 (54 m2) v k.ú. 
Bzenec (pozemky u silnice I/54 - před Myslivnou) od Jednota, s.d. 
Hodonín, Národní tř. 13, Hodonín, (IČ: 0032263) v ceně 100,-Kč/
m2 tj. celkem 14.500,-Kč.

 - Odkoupení nemovitostí – areálu bývalé školy v ul. Těmická, kte-
rou vlastní Jihomoravský kraj a nabízí ji k prodeji. Jedná se o po-
zemky parc.č.: 2001/1, 2001/2, 2001/3, 2001/4, 2001/5, 2001/6  
a 2001/7 a stavby na těchto pozemcích vše v k.ú. Bzenec.

• Ukládá:
Radě města:
- Jednat s vedením Jihomoravského kraje o možnosti odkoupení 

areálu školy v ul. Těmická viz stať schvaluje. Nabízená cena za are-
ál se upřesní ve vazbě na požadavek vlastníka. 

 Připravit návrh zadání změny č.6 UPM Bzence.  

Výpis z usnesení 11. zasedání Zastupitelstva 
města Bzence konaného dne 15. 08. 2012
Zastupitelstvo města:

• Bere na vědomí:
- Kontrolu plnění usnesení zastupitelstva č. 10 a č.11.   
- Zprávu o činnosti rady za uplynulé období.

Informace starosty o:
- jednání se zástupci kraje ve věci převodu areálu bývalé školy v ul. 

Těmická
- uplatnění nabídky v nabídkovém řízení na areál bývalé školy v ul. 

Těmická v k.ú. Bzenec
- stanovisko VaK Hodonín a.s. k převodu – užívání místní komuni-

kace  5103/3 v k.ú. Bzenec – lok. Spodní písky – zájem p. Kuchaře 
realizovat výstavbu myčky na jeho pozemcích v této lokalitě

- získání dotace na výměnu oken – akce kasárna (budovy: č. 20, 
SMB a ubytovna)

- informace o výsledku voleb do zastupitelstev krajů – výsledky ve 
městě Bzenec
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Usnesení z rad a zastupitelstev

- krocích, které učinil ve vazbě na možnosti získání dotace a její 
výše – pořízení vozidla pro hasiče.

Výsledky hospodaření města za I. pololetí roku 2012.

• Schvaluje:
- Realizované rozpočtové opatření města Bzenec č. 6/2012 

a č.7/2012 schválené radou města. 
- Rozpočtové opatření města Bzence č. 8/2012.
- Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2012 o místním poplatku za pro-

voz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání  
a odstraňování komunálních odpadů.

- Pana Josefa Lukeštíka ( Zahradní č.p.1117, Bzenec) za přísedícího 
u Okresního soudu v Hodoníně. 

- Pořízení Změny č. 6 ÚPM Bzenec.
- Pořizovatele Změny č. 6 ÚPM Bzenec, kterým bude  MěÚ Kyjov 

odbor územního plánování.
- Dílčí změny územního plánu v rámci zamýšlené Změny č. 6 ÚPM 

Bzenec se týkají pozemku parc.č. 2495 (3634 m2) v  k.ú. Bzenec. 
Ten je veden v ÚPM jako zatravňovaní pásy a je požadovaná změ-
na na „průmysl, sklady“.  

- Osobu p. Ing, M. Novoměstského – místostarostu jako odpověd-
ného prostředníka za přenášení informací z obce na pořizovatele 
a opačně.

- Nákup osobního automobilu do kupní ceny 250 tis. Kč vč. DPH.
- Změnu zřizovací listiny SMB – (bude řešeno jejím dodatek), kte-

rým se doplňuje poskytování služeb pro zemědělství, zahradnic-
tví a les. 

- Prodej rozvodu zemního plynu v ul. Nad Sklepy – (jedná se o roz-
šíření rozvodů plynu v délce 107,9 m) pro JMP a.s. za cenu mini-
málně 64 %  z pořizovacích nákladů města. V opačném případě 
bude uzavřena nájemní smlouva.

- Vzájemnou kompenzaci mezi městem Bzenec a pí .M. Hosteckou 
. Město nebude požadovat po pí. M. Hostecké náhradu za poká-
cený strom, který rostl na místním hřbitově u její rodinné hrob-
ky a pí. M. Hostecká nebude požadovat žádné náklady na opra-
vu hrobky způsobené tímto stromem. (Záležitost bude řešena se-
psáním dohody obou stran). 

• Nemá námitek:
- K  výstavbě myčky osobních automobilů na pozemcích parc.č.: 

5103/48, 5103/49 a 5103/50 v k.ú. Bzenec – lok. Spodní písky in-
vestorem p. R. Kuchařem .

• Ukládá:
Radě města:
- Vyzvat iniciátora Změny č.6 ÚPM Bzence – spol. AVX CZECH RE-

PUBLIC, s.r.o. (závod Uh. Hradiště, Sokolovská 573) k  zaslání fi-
nanční zálohy, která bude sloužit na krytí nákladů spojených 
s pořízením této změny. 

- Vypsání nabídkového řízení na projektanta Změny č. 6 ÚPM Bze-
nec a to s dodržením zásad transparentnosti, rovného zacháze-
ní a zákazu diskriminace (ve smyslu příslušných ustanovení záko-
na o zadávání veřejných zakázek, v platném znění) – tak, aby bylo 
možno průkazně doložit.

EVROPSKÝ PROJEKT UČÍ,
JAK NEBÝT „OVČANEM“

Také si někdy připadáte proti chování politiků a nadnárodních kor-
porací bezmocní? Máte chuť se někam zavřít a tvářit se, že se Vás 
politika a občanské dění kolem Vás vlastně netýká? 
Takové pocity máme občas asi všichni, jenže ve skutečnosti se tím-
to přístupem vzdáváme možnosti ovlivňovat svět, ve kterém ži-
jeme, a „vydáváme se na pospas“ rozhodnutím, vyhláškám, zá-
konům, které za nás učinili jiní. Místo aktivního a zodpovědné-
ho občana se pak stáváme poslušnou ovcí ve stádu, „ovčanem“.
Demokracie se ve svém původním významu opírá o ochotu členů 
společnosti spolupodílet se na spravování společného veřejného 
prostoru. Jenže většina české dospělé populace vyrostla v totalit-
ním režimu, a proto nemá dostatečné znalosti, jak uplatňovat v de-
mokracii svá práva, rozvíjet svůj životní prostor a hrát aktivní roli ve 
veřejném životě.
Toho si všímá evropský projekt „Podpora, stimulace a propagace 
dalšího vzdělávání jednotlivců v  oblasti odborných a obecných 
kompetencí“, reg. č. CZ.1.07/3.1.00/37.0206 financovaný Evrop-
skou unií a státním rozpočtem České republiky, který s ústředním 
motem „Nebuď ovčan! Občanskou gramotností proti ovčanství“ 
přináší návod, jak se do občanského života účinně zapojit.
Cílem projektu je přinést občanské vzdělávání dostupné 
pro všechny. Realizovány proto budou zdarma a srozumitel-
nou formou prezenční kurzy ve větších krajských městech, ale 
také online semináře a e-learningové kurzy dostupné na in-
ternetu. Pro odbornou veřejnost z  oboru dalšího vzdělává-
ní pak chystáme brunche a konference. Tematicky se vzdělá-
vací kurzy dotýkají Aktivního občanství a participace občanů 
na veřejném dění, Dobrovolnictví, Multikulturalismu a preven-
ce extremismu, Odpovědného přístupu k životnímu prostředí  
a udržitelnému rozvoji a Odpovědného přístupu k financím. Kaž-
dému z témat budou věnovány 3 samostatné kurzy.
Projekt je aktuálně ve své přípravné fázi, na spuštění aktivit se mů-
žete těšit od ledna 2013. 
O všech novinkách a termínech Vás budeme včas informovat na 
webových stránkách realizátora http://aletheia.cz/eu_projekty.
htm a v brzké době i na stránkách projektu www.nebudovcan.cz. 

Těšíme se na setkání s Vámi, občany!
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pěveckých sborů ve Vrbně pod Pradědem dne 6.10.2012. I zde jsme 
se reprezentace chopili s nadšením. Festival nebyl soutěžní, ale byli 
zde odborníci z oblasti sborového zpěvu. Po vystoupení mohl kaž-
dý dirigent naslouchat rady poroty pro zlepšení kvality sboru. Naše 
dirigentka byla s naším vystoupením i hodnocením poroty spoko-
jena. Obzvláště se prý líbil náš korepetitor – aby taky ne! Po kon-
certě bylo posezení všech asi 180 účinkujících. Do pozdních večer-
ních hodin zněl zpěv a smích z místního kulturního domu. Ve Vrb-
ně jsme navštívili domácí výrobnu lesního skla a v neděli dopoled-
ne jsme zazpívali při mši v kostele ve Vrbně. Trochu se nám pokazi-
lo počasí, proto jsme zrušili plánovanou návštěvu Karlovy Studán-
ky – snad někdy příště. 

Poslední podzimní akce nás čekala 5.11.2012 v jídelně restaurace 
JUNIOR ve Bzenci. Každoročně zde pořádá SPOZ besedu se starší-
mi občany města Bzence. Snažili jsme se v dobových kostýmech, za 
doprovodu našeho Lukáše, zpestřit odpoledne našim spoluobča-
nům Hašlerovými písničkami. Své udělalo i průvodní slovo Miloše 
Janíka. Dědoušci a babičky si pobrukovali s námi a závěrečnou Pís-
ničku českou zpívali společně všichni zúčastnění. Pro některé ob-
čany je tato beseda mnohdy jedinou akcí, kdy se dostanou do spo-
lečnosti, proto nás těší, když jsme v  jejich tvářích viděli úsměv a 
spokojenost a v očích radost.
Vždyť přece posláním našeho sboru je rozdávat radost a štěstí.

Zveme všechny naše příznivce 1. adventní neděli na náměstí, kde 
nás můžete slyšet při rozsvěcování vánočního stromu a na tradiční 
Vánoční koncert, který se uskuteční 16.12.2012 na kulturním domě 
ve Bzenci, kde kromě vánočních koled uvidíte i Hru o narození dě-
ťátka se zpěvy a čeká vás i další překvapení.

Za SPS JAROSLAV jednatelka. 

Pěvecký podzim 

Letošní podzim byl pro SPS JAROSLAV velmi úrodný. Vystupova-
li jsem nejen v našem městě, ale reprezentovali jsme Bzenec i za 
hranicemi našeho okresu a kraje. Splnili jsme vše, co jsme slibovali 
v minulém zpravodaji a přidali i něco navíc.

První vystoupení nás čekalo 21. září 2012, kdy jsme zazpívali v rám-
ci bzeneckého vinobraní při zahájení VIII. ročníku „BZENECKÝ VÝ-
TVARNÝ PODZIM“. Po našem vystoupení se členové sboru spolu 
s rodinnými příslušníky a dalšími přáteli odebrali na prohlídku zá-
meckých sklepů. Po domluvě s průvodcem jsme vyzkoušeli, kromě 
vzorků vína, i akustiku zdejších prostor. Několik členů sboru se dru-
hý den vinobraní zhostilo úkolu organizace krojovaného průvodu 
v zelených reflexních vestách spolu s dalšími organizátory. 

Významným datem, které se zapíše do historie našeho sboru, je 
den 25.9.2012, kdy se v  mobilech několika členů objevila násle-
dující zpráva: „Ahoj, zdraví Tě MgA. Lukáš Hurtík, Ph.D. …nenech 
se zmást těma písmenkama, jsem to stále já v nezměněné podo-
bě. Krásný den!“  Přišel velký den, kdy se z toho obyčejného kluka, 
kterého přivedla naše dirigentka do sboru jako svého žáka na ZUŠ 
v Uherském Hradišti, který díky svému nadání a obrovské píli vy-
studoval konzervatoř P. J. Vejvanovského v Kroměříži,  hudební fa-
kultu JAMU v Brně, studoval na prestižní varhanní škole ve Stutt-
gartu, má za sebou množství koncertů u nás i v zahraničí, stal DOK-
TOR.
Zatímco doktoři – lékaři uzdravují naše těla, Lukáš léčí svou hud-
bou duši. Nelze popsat ten nádherný pocit, když sedne za varha-
ny a rozehraje tento královský nástroj. Kdo zažil jeho varhanní kon-
cert,jistě souhlasí.
Všichni členové sboru smekají před Lukášovým uměním, blahopře-
jí mu k jeho obrovskému životnímu úspěchu a váží si jeho skromné 
povahy a toho, že stále zůstává věrný našemu kolektivu.

30. září 2012 sbor uskutečnil vystoupení v zámecké kapli ve Vizovi-
cích u příležitosti ukončení prohlídkové sezóny. V autobuse s námi 
jeli dokonce i naši příznivci, kteří nás přijeli při našem vystoupení 
povzbudit. Kaple byla plná a vystoupení sboru i varhanní hra naše-
ho korepetitora byly odměněny obrovským potleskem. Po koncer-
tě jsme byli všichni provedeni vizovickým zámkem. Pokud jste ten-
to klenot české kultury dosud nenavštívili, tak jeho prohlídku mů-
žeme doporučit. Vůbec jsme netušili, že vizovický zámek je tako-
vá nádhera.

Další velkou akcí, která nás čekala a kde jsme reprezentovali naše 
město, byl XVIII. ročník Vrbenského mezinárodního festivalu  

Z  PERA  NAŠICH ČTENÁŘŮ
VÁNOČNÍ  PŘÍPITEK - Eva Nevřivá

Do vůně purpury se domov zahalil, 
voňavý františek smysly nám omámil,

dětem se tají dech tím kouzlem večera
a první hvězdičku hledají za šera.
Svatvečer snesl se na niti stříbrné.

oponu hvězdnatou svou dlaní rozhrne,

pod lustrem se jmelím zakrouží vzpomínky
na krásný čas dětství v náruči maminky …

Oči se zalesknou odrazem ze svíček – 
nebo snad křišťálem skrývaných slziček ?

Smutky však dnešní den za dveřmi nechejme,
se všemi drahými lásku si popřejme !

Tekutým sluníčkem té naší Moravy
připijme všem lidem na štěstí, na zdraví –

ať všude ve světě jsou šťastné Vánoce
a všichni v míru zas sejdem se po roce !
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Bzenecké svatomartinské 
slavnosti

Svatomartinské slavnosti ve Bzenci se staly neoddělitelnou součás-
tí bzeneckého kulturního dění a vedle Bzenecké pouti a Bzenecké-
ho vinobraní se staly třetí nejdůležitější událostí našeho města. Le-
tos se konal již osmý ročník, opět jsme mohli zhlédnout průvod his-
torického vojska, přehlídku na náměstí i velkolepou bitvu, které se 
zúčastnilo na 130 vojáků. Stejně jako loni se v tomto roce ochut-
návka svatomartinských vín konala v pátek i sobotu v unikátních 
sklepních prostorách pod Sokolovnou, Návštěvníci kromě vína 
mohli ochutnat i svatomartinské menu, které připravila restaura-
ce Sokolovna. Letošní svatomartinská vína požehnal pan farář Zlá-
mal ze Žeravic. Vybrat v tomto roce superstar výstavy bylo oprav-
du těžké, protože všechna vína byla opravdu hodně dobrá. V silné 
konkurenci nakonec zvítězila firma Vinum Moravicum. I když skep-
tici předpovídali, že letošní návštěvnost svatomartinských slavnos-
tí bude určitě slabší, předpověď se nenaplnila, v sobotu opět bylo 
vyprodáno a spousta spokojených návštěvníků vzkázala, že příští 
rok určitě zase přijede.

Ze života scholy
Gaudete a Gaudetíčko
Poslední dny roku přináší vždy čas k zamyšlení nad uplynulým ro-
kem a určitou bilanci toho, co se z novoročního předsevzetí po-
dařilo splnit. I my členové schol Gaudete a Gaudetíčko bychom se 
s Vámi rádi podělili o naše splněná přání a zážitky z roku 2012.
Po loňském bouřlivém roce se nám podařilo navázat na započaté 
dílo společné práce z roku 2011 a hned koncem ledna jsme k naro-
zeninám našeho kněze Petera tajně nacvičili jeho oblíbenou píseň 
Dar kňažstva. Ani jsme se nestihli vzpamatovat z vánočního klidu 
a už nám na dveře začaly klepat velikonoční svátky a s nimi spoje-
né bohoslužby, které jsme doprovodili v Domaníně i ve Bzenci. Ve-
likonoce vzápětí následovalo první svaté přijímání. Pro Bzeneckou 
pouť jsme připravili vedle pětihlasého žalmu novou Svatohubert-
skou mši pro čtyřhlasý sbor, sólisty a orchestr, jejímž autorem je 
František Macek. Touto cestou bychom mu chtěli ještě jednou po-
děkovat za jeho vstřícnost a ochotu. Další velkou slavností našich 
farností bylo udílení svatého biřmování, které proběhlo 6.10.2012 
v Domaníně. Biřmování udílel Mons. Jan Bosco Graubner – arcibis-
kup olomoucký.
Vedle těchto významných svátků jsme zpívali na nepočítaně mších 
během liturgického roku, včetně farního dne a hodové mše v Do-
maníně. K  tomuto výčtu ještě potřeba připočíst dvě křestní mše 
budoucích našich nástupců.
V letošním roce jsme také čtyřikrát zvedli kotvy k reprezentování  

Bzenecké a Domanínské farnosti mimo naše domovy. Poprvé tomu 
bylo hned v lednu, kdy jsme uskutečnili Tříkrálový koncert ve Vra-
cově. Na přelomu června a července jsme se zúčastnili přehlídky 
schol na sv. Hostýně v rámci oslav 100. výročí korunovace milostné 
sochy Panny Marie Svatohostýnské. Zde nám byl svěřen také do-
provod sobotní mše svaté. O několik dní později, jsme zpívali na 
oslavách 600 let od první zmínky o obci a 100 let od vysvěcení kos-
tela v Radějově. Poslední naše letošní cesta vedla do slovenského 
Martina. Zde jsme začátkem listopadu doprovodili nedělní hodo-
vou mši, kterou celebroval náš otec Peter Majda.
Za velký úspěch můžeme považovat získání prvního místa v inter-
netové soutěži schol v kategorii „hosanovka“ pořádané scholou Pa-
prsky. Do soutěže jsme poslali píseň „Venimus adorare eum.“ Všem, 
kteří nám dali své hlasy, touto formou děkujeme.
Do konce roku nás čeká ještě dvojice Adventních koncertů, kte-
ré se za podpory města uskuteční 22.12. v kostele sv. Jana Křtite-
le ve Bzenci a 23.12. v kostele sv. Václava v Domaníně, a již tradiční 
doprovod mší na svátek sv. Štěpána 26.12.2012. Rádi se s vámi na 
těchto akcích uvidíme.
Myslím, že se za uplynulý rok nemusíme stydět. Už nyní přemýšlí-
me, jaké akce nám přinese rok 2013. Jedné věci se nám však akut-
ně nedostává, chybí nám mužské hlasy, v tenoru zpívají 1 – 3 čle-
nové (dva zároveň hrají) a v basu 1 – 3 muži (dva opět hrají na ná-
stroje). Proto jedním z našich přání „pod stromeček“ by bylo rozší-
ření našich řad tímto směrem.
Všem přejeme krásné prožití vánočních svátků a mnoho sil do roku 
2013.

Za scholy sbormistr Mgr. Jiří Höhn
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Podzim - smysly
Podzim smysly - zrak
Podzim jako roční období mám celkem ráda. I když někdy umí být 
podzim smutný, pochmurný, mlhavý, dokáže ukázat i svou barev-
nost listů. Měnící se barvy červených, oranžových, žlutých, zlata-
vých až hnědých odstínů. Vidíme na loukách a již po sklizni polích 
pobíhat děti, jak pouštějí draky. Poletující listy ze stromů, které si 
dělají pod stromy hromádky měkoučkého listí. Podzim je období 
pohody, klidu a relaxace.

Podzim smysly - sluch
V podzimních měsících se zvedá vítr, píská, hučí, vydává různé zvu-
ky a meluzína nám vyhrává za okny. Když se spouštějí listy ze stro-
mů, vítr si s nimi hraje  my slyšíme hudbu větru. Při vycházce pro-
cházíme v heboučké peřince z listí. Z každého kroku se nám ozývá 
šustění a křupání pod zimní obuví. Jelikož je podzim známkou od-
letů ptáků do teplých zemí, ptáci se svolávají cvrlikáním, štěbetá-
ním a švitořením. Když proletí hejno špačků, to je pořádná muzika.

Podzim smysly - čich
Podzim je dobou pro sběr hříbků. Ranní vůně lesa, jehličí a lesních 
pokladů je jedinečná. Lidé pálí na svých zahradách zbylé větvičky 
a listy z brambor. Kouř z nich vycházející je nepříjemný. Na podzim 
zemědělci sklízejí ovoce a vyrábějí kvas, z této podivné hmoty vane 
nepříjemný zápach, jak říká moje babička.

Podzim smysly - chuť
V podzimních měsících u nás dozrává spousta ovoce. Čím je poz-
ději sbíráno, tím je sladší a chutnější. Nejraději mám z ovoce jablíč-
ka, hrušky, švestky, ale i hrozny. Ze zeleniny sklízíme například mr-
kev, petržel, celer, pórek a řepu.

Podzim smysly - hmat
Podzim nám umožňuje poznat hmatem hodně tvarů listů. Ohma-
táváme tvary listů, které jsou tvarově velmi zajímavé. Každý list má 
jiný tvar, jinak vytvarovanou špičku. Ovoce i zelenina, kterou na 
podzim sbíráme má rozlišnou velikost a poslepu můžeme uhád-
nout, co se za různými tvary skrývá.

Anna Škodíková, 8.B

Milý podzime,
i když vím, že už za chvíli skončíš, chtěla bych Ti říct, že stejně jako 
na každém ročním období, tak i na tobě mám pár věcí ráda. Za 
prvé je to Tvá barevnost. Listí má na začátku podzimu takovou hez-
kou oranžověžlutozlatou barvu. Některé stromy mají listí zbarve-
né do červena nebo zelenožlutohněda. To je potom teprve pas-
tva pro oči. Z těchto barevných listů a ze všech plodů stromů (kaš-
tanů, žaludů, bukvic, jeřabin) se dá udělat mnoho hezkých koláží 

PODZIM
Podzim je barevný svět, ale venku není ani jeden květ.        

Ovoce nám teď velmi chutná, prevence chřipky je totiž nutná.
Dáme si trochu vitamínů, ať nedostanem brzy rýmu.

Zima už klepe na dveře a čeká, kdo jí otevře.
I když venku vítr duje, přesto si každý prozpěvuje.

Může se těšit na Vánoce, nejkrásnější svátky v roce.                       

Sabina Fraňová  8.B

Podzim
Podzim plný překvapení, 
O zábavu nouze není.
Děti venku hrají se,
Ztratí při tom čepici.
I sníh zase není včas,
Martin už nestíhá zas.

Lucie Slabá

a obrázků. Za druhé: začíná příprava na zimu. Tuto přípravu mám 
velmi ráda, protože ráda pozoruju, jak zvířata začínají shromažďo-
vat zásoby a „křečkovat“ aby zimu přestáli. Za třetí: změny poča-
sí. Vím, že se v našem podnebném pásmu střídají čtyři roční obdo-
bí. A s podzimem přichází i období rýmy a chřipek. Není člověka, 

který by neměl aspoň jednou v roce zarudlý nos. Za čtvrté: brzy se 
stmívá. Tuto změnu pociťujeme všichni. Nejvíce ti, kteří se bojí tmy. 
Protože někteří chodí později odpoledne do zájmových kroužků a 
vrací se domů za tmy, mají asi pro strach uděláno. Já osobně bych 
měla srdce v kalhotách, kdybych měla jít večer v lese. Už budu mu-
set končit, ale chtěla bych Ti, podzime, poděkovat za to, že jsi. Tak 
tedy ahoj a příští rok se zase uvidíme.
Lucka 
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ZŠ a MŠ Bzenec  získala certifikát 
“Aktivní škola“

ZŠ a MŠ Bzenec se také v  letošním školním roce stala držitelkou 
certifikátu Aktivní škola. Toto osvědčení uděluje portál  www.Pro-
školy.cz, který nabízí ucelenou řadu testů rozumových schopnos-
tí (logika, paměť, prostorová představivost, vnímání, koncentrace), 
unikátní test volby povolání a sociometrické dotazníky pro měře-
ní třídního a školního klimatu. Portál je dobrým pomocníkem pro 
žáky, jejich učitele i rodiče. Žáci bzenecké školy se pod vedením 
svých vyučujících mohou aktivně účastnit těchto testů, zvlášť pří-
nosné by měly být nejen pro žáky 5. a 9. ročníků, u nichž bude na 
jaře probíhat celonárodní testování znalostí z českého jazyka, ma-
tematiky a cizích jazyků, ale i pro všechny ostatní, kteří si chtějí ově-
řit své znalosti a schopnosti.
Partnery portálu Proškoly.cz  jsou Dětská Mensa ČR a Centrum na-
dání ČR.
PhDr. Ilona Tranžíková, zást. ředitele ZŠ a MŠ Bzenec

Jak válčili husité

Ve čtvrtek 8.11.2012 jsme v bzenecké základní škole přivítali čle-
ny agentury Pernštejni, kteří k nám přijeli s výukovým pořadem Jak 
válčili husité. Jak název napovídá, jedná se o přiblížení historických 
událostí 15. století dnešním dětem.  Hned v úvodu protagonisté 
zdůraznili, že si nečiní nárok hodnotit toto období z hlediska po-
litického, ale zaměří se na to, co nového přinesla tato doba ve vo-
jenství a jak se pohnuté události husitských válek promítly do živo-
ta běžných lidí.
Na úvod předvedli herci tzv., „módní přehlídku“, kdy ukázali oděv 
rytíře v plné plátové zbroji (vážící 36 kg), oděv lehkého husitského 
jezdce a běžného pěšího bojovníka polních obcí. Poté přiblížili tak-
tiku  klasického feudálního vojska a vysvětlili důvody, které vedly 
husity k zavedení nového způsobu boje.  Pro žáky byly velmi atrak-
tivní repliky opravdových husitských zbraní a především  husitský 
válečný vůz, za jehož hradbu byli někteří žáci „pozváni“ a mohli si 
tak vyzkoušet  taktiku husitského bojového umění. Bohužel – ten-
to vůz pojmul pouze 18 bojovníků, a tak se na všechny děti, které 
se hlásily do služby jako „boží bojovníci“, nedostalo.
V úplném závěru pak všechny děti složily přísahu, v níž se zavázaly, 
že žádnou z bojových technik, které viděly, nikdy samy nepoužijí.

Pořad zhlédli žáci 4. – 8. tříd a byl jistě vítaným zpestřením učiva 
vlastivědy a dějepisu.

PhDr. I. Tranžíková

Charitativní akce 
„Hnutí Stonožka“ a žáci bzenecké školy

Zakladatelka hnutí Stonožka Běla Gran Jensenová přebírá oceně-
ní - Foto: Filip Jandourek
V anketě Zahraniční Čech roku 2012, kterou uspořádaly Český roz-
hlas a Česká televize u příležitosti oslav Dne české státnosti zvítězi-
la paní Běla  Jensenová, zakladatelka hnutí Stonožka.
 Hnutí Stonožka - na vlastních nohou vzniklo v roce 1990, kdy se 
Běla Gran Jensenová po návratu z emigrace rozhodla pomoci čes-
kým dětským nemocnicím.
„ Je to úžasné. Ne kvůli mně, ale kvůli těm tisícům dětí, které se do 
stonožkového hnutí zapojily, a tisícům těch, kterým jsme pomohli,“ 
reagovala na vítězství v anketě Běla Jensenová.
Žáci bzenecké základní školy se do tohoto hnutí zapojili hned 
v  jeho začátcích. Jako poděkování za svoji práci byli několikrát – 
spolu s hlavní organizátorkou paní učitelkou Mgr. Marií Konečnou 
-  pozváni na vánoční koncert do Prahy. Záznam těchto koncertů 
vysílala vždy Česká televize ve vánoční svátky. Nejdříve se koncer-
ty konaly v Kongresovém centru (těch se Bzenečtí účastnili v letech 
1993 a 1997). Další vánoční koncerty byly pořádány ve velkém sále 
Lucerny ( 2002). V loňském roce se toto setkání uskutečnilo ve Sva-
tovítské katedrále a paní učitelka Marie Konečná se svými bývalými 
žáky měli opět tu čest být přítomni této slavnostní události.

Zakladatelka hnutí Stonožka Běla Gran Jensenová přebírá ocenění 
Foto: Filip Jandourek

Fotografie z let 1997 – 2011 M. Konečná:
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ÚSPĚŠNÝ ROK PRO BZENECKÝ KYTAROVÝ A FLÉTNOVÝ 
ORCHESTR

Uběhl další rok činnosti bzeneckého orchestru, který pod zášti-
tou Základní umělecké školy Lubomíra Ligase opět pilně nacvičo-
val v malém sále kulturního domu. Na vytváření výsledného zvuku, 
který sklidil nespočet potlesků ve školním roce 2011/2012 se opět 
podílely zvláště klasické kytary a zobcové flétny různých druhů a 
velikostí, ale v září minulého roku orchestr přivítal dva nové nástro-
je, a to zvonkohru a španělský lidový nástroj cajon. 
V současném školním roce plánujeme zapojit opět jeden nový ná-
stroj (akordeon) a znovu tak posunout hranice možností, co všech-
no dokáže tento ansámbl zahrát. Mezi výše jmenované úspěchy 
určitě patří uznání poroty na soutěži základních uměleckých škol, 
které orchestr dostal v krajském kole – tedy v Brně. Ještě nesmíme 
zapomenout na koncertní zájezd do německého Egelnu, kterého 
se soubor zúčastnil a podíval se tak nejdál za celou historii své exis-
tence. Na konec školního roku si soubor vyzkoušel nahrát dvě ze 
svých skladeb a udělat si tak na tento školní rok nějakou památku 
v podobě audionahrávek. 
A co nás čeká v novém školním roce ? Samozřejmě spoustu nové 
muziky a doufáme, že stejná míra nadšení, jaká tu panovala dopo-
sud. Protože jsme v uplynulém školním roce měli pouze sedm kyta-
ristů a kytaristek, doufáme také, že se nám podaří v letošním škol-
ním roce rozšířit jejich řady. Vždyť také nehrajeme nic náročného. 
Valnou většinu skladeb v minulém školním roce tvořily známé me-
lodie z filmů, pohádek a populárních písní a každý člen dostal svůj 
notový part odpovídající jeho schopnostem. A kdo ví, možná se 
tentokrát podíváme třeba do Francie. Proto zde uvítáme každého 
kytaristu, alespoň trochu znalého not. Těšíme se na vás.

Kamil Lauš
dirigent kytarového a flétnového orchestru

Turistické informační centrum
Od listopadu byl zahájen provoz turistického informačního cent-
ra v budově knihovny v ulici Krále Vladislava. Jeho cílem je přede-
vším bezplatné poskytování nejrůznějších informací o našem měs-
tě a Mikroregionu Bzenecko, jak místním občanům, tak jeho ná-
vštěvníkům. Turistické informační centrum dále nabízí doplňkové 
služby jako např. prodej upomínkových a propagačních předmětů 
(pohlednic, knih, turistických známek, magnetek atp.), předprodej 
vstupenek na různé kulturní a společenské akce, informace o kul-
turních, společenských a sportovních akcích konaných ve městě a 
v mikroregionu aj. Informace o kulturních a společenských akcích 
mikroregionu naleznete také na webových stránkách Mikroregio-
nu Bzenecko www.bzenecko.cz. 
Turistické informační centrum bude tvořit důležitý článek prak-
tické propagace všech turistických atraktivit v působnosti našeho 
města a Mikroregionu Bzenecko.

Mgr. Ing. Anna Mikešová

INFORMACE PRO ZÁJEMCE O STUDIUM
NA PURKYŇOVĚ GYMNÁZIU, STRÁŽNICE

PRO ŠKOLNÍ ROK 2013/2014

Informace pro uchazeče (termíny a vzorové testy) budou k dispo-

zici na Purkyňově gymnáziu, Strážnice v den otevřených 
dveří 6. 2. 2013.
Ve šk. roce 2013/2014 otevře Purkyňovo gymnázium Strážnice dva 
obory studia: 
79-41-K/81 (osmileté studium) – 30 žáků
79-41-K/41 (čtyřleté studium) – 30 žáků

Přijímací řízení proběhne ve dvou termínech 22., 23. 4. 2013 
formou písemného testu z matematiky a českého jazyka. 
Uchazeči budou mít možnost přihlásit se e-mailem (mrkvovam@
gys.cz) na přípravu k přijímacím zkouškám v  termínech 3., 11., 
17. 4. 2013. 
Kritéria pro hodnocení uchazečů a ostatní důležité informace bu-
dou ředitelkou gymnázia upřesněny a zveřejněny na webových 
stránkách gymnázia (podle pokynů ve vyhlášce č. 671/2004 Sb, 
v platném znění, nejpozději k 31. 1. 2013).

PhDr. Jaroslava Večeřová 
ředitelka Purkyňova gymnázia, Strážnice 
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Podzimní akce SRPŠ
při ZŠ Bzenec

 V sobotu 13. října 2012 se na nádvoří zámku ve Bzenci uskutečnil 
další ročník Dýňového odpoledne, tentokrát s podzimními straši-
dýlky. Počasí nás ještě den před akcí strašilo víc, než obvykle – zima 
a déšť ale naštěstí ustoupily a akce mohla začít za svitu podzimní-
ho sluníčka. Letošním překvapením bylo vystoupení žongléra To-
máše Svobody a také ukázka vyřezávání dýní panem Josefem Ku-
chařem. Děvčata z aerobiku ZŠ představila pod vedením paní uči-
telky Kosířové vystoupení inspirované Piráty z Karibiku a také roz-
hýbala všechny přítomné při společných tanečcích.  Členky sdru-
žení si pro děti připravily soutěže, za které bylo možné získat drob-
né odměny a také dobré občerstvení – i přes přízeň počasí byl tep-
lý čaj třeba J. Děti také mohly pracovat ve výtvarné a korálkové díl-
ničce nebo si nechat obličej ozdobit obrázkem. Vyřezávané dýně, 
které si přinesly z  domu byly oceněny odměnou a pak společně 
v areálu rozsvíceny. 

V pátek 9. listopadu proběhl Lampionový průvod. Počasí nám opět 
přálo a počet účastníků se zdál zase o něco vyšší než loni. 

Průvod obešel náměstí ulicemi Krále Vladislava, Horním náměstím 
a pak se kolem pošty vrátil zpět. Nově se této akce zúčastnili čle-
nové skupiny Todesmüde Fechter se svou ohňovou show. Anet, 
Bára, Martin a Lampák připravili dětem i dospělým úžasný zážitek, 
na který budou ještě nějakou dobu jistě vzpomínat, a protože nám 
ještě nepředvedli všechno co umí (zabývají se i historickým šer-
mem), je možné že se s touto partičkou na některé naší další akci 
opět setkáte. Pro velký úspěch na Dýňovém odpoledni jsme požá-
dali paní učitelku Kosířovou, aby s  dětmi ještě jednou předvedla 
tanečky, ke kterým se můžou přidat i ostatní a toto vystoupení se 
opět velmi líbilo! Pro všechny bylo připraveno občerstvení a teplé 
nápoje a také malá diskotéka přímo na náměstí. 

Doufáme, že se Vám akce které pořádáme líbí  a je příjemným zjiš-
těním, že je navštěvují jak místní, tak hojně i lidé z okolních obcí. 
Výtěžek z akcí je věnován ve prospěch dětí ze ZŠ Bzenec.

Závěrem bych chtěla touto cestou poděkovat našim tradičním 
sponzorům: firmě WIKY Kyjov i pobočce Bzenec, Cukrárně Jitka, 
PAJA Bzenec a také organizacím a lidem, kteří nám pomáhají se za-
jištěním či propagací našich akcí: Městu Bzenec, Rádiu Jih a p. Ne-
jezchlebovi! 

Za výbor SRPŠ při ZŠ Bzenec Mgr. Alexandra Korvasová
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KŘESŤANSKÉ SPOLEČENSTVÍ 
DĚTÍ A MLÁDEŽE
Opět rok za námi? Nemohla jsem tomu uvěřit. Zdá se mi, že ten čas 
letí den ode dne rychleji. Tak se pojďme tedy podívat, co se nám 
v tomto roce podařilo a co chystáme nového.
Naše společenství se rozrůstá. Díky tomu, že byla v letošním roce 
udělena biřmovancům svátost křesťanské dospělosti, se nám na-
skytla možnost spolupracovat s novými lidmi. S  lidmi, kteří přija-
li dar Ducha svatého a nechtěli si jej nechat jen tak pro sebe. Díky 
Bohu za ně! Do dětského společenství jsme tak dostali novou po-
silu Janu Solčianskou a Michaelu Němcovou. Za společenství mlá-
deže můžeme děkovat Táni Gazárkové. Ale pojďme se nyní podí-
vat na to, jaké akce jsme letos uspořádali (na většině akcí spolu-
pracujeme)…
Červen – závěr školního roku – pro děti byla otcem Petrem odslou-
žena mše, která vyvrcholila slavnostním předáváním vysvědčení 
z předmětu náboženství. Po té se děti musely „prosoutěžit“ na far-
ní dvůr, kde na ně čekala překážková dráha a vysněné opékání špe-
káčků. Mládež si pak pro děti nachystala různé hry a soutěže. 
V červenci jsme také nelenili… přichystali jsme pro rodiny dobro-
družný výlet „Po stopách papeže Klimenta“. Soutěžící rodiny muse-
ly zdolat nejen náročný terén na Klimentek, ale také musely plnit 
po cestě úkoly a sbírat indicie, které jim měly napomoci k rozluště-
ní tajemné zprávy. Nakonec jsme všichni přenesli „ostatky“ svaté-
ho Klimenta (obraz papeže rozstříhaný na puzzle), zazpívali jsme si 
pár písniček, pomodlili se a za vytrvalého a zesilujícího deště, jsme 
pelášili z Klimentku dolů na parkoviště. Kdo utíkal pomalu, byl zce-
la promočený. Ale i tak jsme s touto akcí velmi spokojeni – i když 
nám počasí příliš nepřálo. Rádi bychom podnikali výlet pro rodiny 
každý rok. Tak snad se nám to podaří.
V srpnu jsme se zúčastnili farního tábora v Travné, který nesl název 
„MISIE“. Někteří z nás se zapojili jako vedoucí či instruktoři, jiní vařili 
a starali se o naše zdraví. Fotky z tábora si můžete prohlédnout na 
našich farních stránkách www.farnost-bzenec.cz. 
A co plánujeme dál? V  prosinci nás čeká velká spousta akcí. Ad-
vent zahájíme MISIJNÍM JARMARKEM – 2. 12. 2012 před kostelem 
sv. Jana Křtitele před a po mši svaté. Jedná se o novou akci, ze kte-
ré bychom rádi vytvořili tradici. Děti ve spolču vyráběly různé dár-
kové předměty (misijní pohledy, andělíčky z  těstovin, jmenovky 
na dárečky, svícínky, voňavá mýdla…), které se budou na jarmar-
ku prodávat. Výtěžek bude zaslán na PMD (Papežské misijní dílo) 
a odtud bude putovat všem potřebným. 5. 12. 2012 bude mládež-
nické spolčo obcházet děti z naší farní rodiny a 6. 12. 2012, kdy sla-
ví svátek svatý Mikuláš, bude slavnostní spolčo a po té i mše sva-
tá, na kterou se svatý Mikuláš přijde podívat i se svými anděly. Na 
třetí neděli adventní chystáme tradiční VÝSTAVKU BETLÉMŮ. Letos 
bude trochu nevšední, protože se na výrobě budou podílet všich-
ni farníci, kteří se nebojí nimravé práce s manikurními nůžkami. Bu-
deme totiž vyrábět Betlém z vizovického těsta. Přijďte se pak na vý-
stavku podívat. Výstava bude otevřena od 16. 12. 2012 do 30. 12. 
2012 – vždy po mši svaté. 26. 12. 2012 nás čeká další tradiční akce 
a tou je ŠTĚPÁNSKÁ BESÍDKA. Děti z farnosti si připravily hraný pří-
běh o narození Ježíše Krista. Nebude chybět ani schola Gaudetíč-
ko, která zazpívá několik koled. Kalendářní rok završíme silvestrov-
skou adorací.
Můžeme s  klidným srdcem říci, že se nám letos podařilo hodně 
akcí. Už teď se těšíme na další rok, na který chystáme další novin-
ky. Ale o tom až příště…
Mgr. Monika Höhnová

Vážení spoluobčané,
využívám příležitosti vydání dalšího čísla Zpravodaje a chci Vás in-
formovat o tom, že v průběhu letošního roku vzniklo v našem měs-
tě občanské sdružení, které nese název Zájmový spolek „Starý Bze-
nec“.  Přesně toto sdružení vzniklo 21.8.2012 a to z  popudu par-
ty mladých lidí, kteří chtějí usnadnit přístup k informacím o histo-
rii Bzence. 
Jeho cíle jsou ušlechtilé. Pro nás všechny a pro další generace zpra-
covávají tématiku 
spojenou s  historií města. Na internetových stránkách www.sta-
rybzenec.cz můžete již dnes se zabořit do čtení kronik města Bzen-
ce (zatím do roku 1951) a jsou zde i přepsány Dějiny vinařství, kte-
ré zachytil pater Josef Hanák.

Duší kolektivu je pan Petr Janovský a pokud mu budete v budouc-
nu psát, stačí napsat 
e-mailovou adresu autor@starybzenec.cz 

Využijte dlouhých zimních večerů a začtěte se do historie tohoto 
krásného města. Každý z  nás má šanci rozšířit si znalosti o svém 
městě.

Historie na Vás může dýchat už teď, když si zakoupíte jejich nový 
nástěnný kalendář pro rok 2013. Objednat ho lze na uvedené adre-
se a možná bude brzy ke koupi i v otevřeném Informačním turistic-
kém centru, v ul.Krále Vladislava.

Přeji zájmovému spolku hodně energie a věřím, že nám budou za-
znamenávat i současnost, aby příští generace měly ucelený obraz 
o dění v městě Bzenci.

Pavel Čejka 
starosta města Bzenec
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Je nad slunce jasné, že bez finančního zajištění dnes nepořídí nic 
ani ten nejlepší organizátor. Za každou akcí klubu stojí kolektivní 
rozhodnutí všech členů a bez tohoto souhlasu se žádná akce ne-
koná. 
Doufáme, že příští rok bude opět plný aktivit a nově zvolený vý-
bor a nový předseda klubu přinesou do další práce mnoho nových, 
poutavých a zajímavých akcí, které budou členy bavit a dají jim za-
pomenout na jejich osamění a pokročilý věk.

Předseda klubu Pavel Hlávka

ZE ŽIVOTA NAŠEHO KLUBU
Náš Klub důchodců na DPS pokračoval úspěšně i v druhém polole-
tí roku 2012. V měsíci červenci, přesně 29., jsme se vypravili na plá-
novaný výlet na Bukovanský mlýn. Mikrobus přijel přesně na čas  
a odvezl nás na krásné výletní místo, kterému dominuje mlýn a od-
kud je nádherný výhled do okolí. Na místě nás očekával průvod-
ce, který nás provázel po celou dobu  a poutavě nám přiblížil histo-
rii kraje i samotného místa našeho výletu. Po prohlídce a chutném 
obědě v krásné restauraci jsme kolem patnácté hodiny nasedli do 
mikrobusu, který nás bezpečně dopravil domů. I počasí k nám bylo 
milosrdné. Od rána bylo zataženo a ta strašlivá vedra nás tolik ne-
trápila. Výlet se všem líbil.
Ve dnech 14. – 16. září jsem zorganizovali „Výstavku bytových kvě-
tin, bylin a okrasných rostlin“. Naši členové se vyznamenali. Sneslo 
se tolik květin a výpěstků, že pomalu nestačily stoly na jejich vysta-
vení. Konečně, celou výstavku bylo možno i vidět na místním okru-
hu kabelové televize. A největší výtka ? Malá propagace výstavky 
pro širokou veřejnost. Poučení pro nás do budoucna. Ale i tak byla 
návštěva slušná a všem se výstavka náramně líbila. 
3. října jsme si připomenuli Den seniorů. Tentokráte jsme si pozva-
li i žáky místní ZUŠ, kteří nám zahráli na flétny a za své vystoupe-
ní sklidili dlouhý potlesk. Po vystoupení mladých hudebníků násle-
dovalo krátké občerstvení pro členy klubu.
Důstojně jsme si připomenuli i kulatá výročí našich členek klubu 
paní D. Sochnové a paní F. Dubné.
V měsíci listopadu nás očekává přednáška s besedou s příslušní-
ky Policie ČR (29.11.) a pak už náš klub soustředí svoji pozornost 
na blížící se vánoce, na výzdobu místnosti, zdobení stromečku a 
na poslední akci tohoto roku – rozloučení s rokem 2012. V plánu 
toto máme 29.12. a všichni se již těšíme, že se dobré náladě s ro-
kem 2012 rozloučíme.
Naše činnost není samozřejmě bez nedostatků. Setkáváme se i 
s kritikou, která nám vyčítá, že nic nebo málo děláme pro ostatní 
obyvatele DPS. Dále že jsme jen uzavřenou společností sami pro 
sebe atd. Kritika zpravidla přichází ze strany těch, kteří po celou 
dobu existence klubu nepřiložili ke společné věci ani prst, ba ani 
neuznali za vhodné se podívat na výsledky snažení členů klubu. 
Přitom klub je přístupný všem a jedinou podmínkou je aktivní pří-
stup ke společným akcím a placení členských příspěvků. 
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nechovali jako k nebezpečnému zločinci. Očekávané akční dobrodružství 
ve skutečnosti vyznělo jako společenské seznámení se slušnými a inteli-
gentními lidmi, kteří mě do vězení evidentně poslat nechtěli.
   A před pár dny znova. Buch! Další udání a následná pozvánka v obálce 
s modrým pruhem. Tentokrát jsem se šel představit a zažertovat na Živnos-
tenský úřad. Výsledek stejný. Žádné vězení, žádná pokuta, žádný zákaz čin-
nosti, dokonce ani pokárání. Zase jen střelba slepými. To musí bavit!
   A když už jsem byl v Kyjově, nevydržel jsem to a zašel na nejbližší možný 
úřad. Toužil jsem poznat ten neznámý pocit někoho prásknout. Z nedostat-
ku jiné zábavy jsem dokonce začal s naším místním udavačem soutěžit. Pro-
stě jsem chtěl být alespoň někdy rychlejší než on. Na Finančním úřadě jsem 
dlouho přemýšlel, koho udat, abych konečně pochopil to kouzlo, které jej 
vábí. Nemám ale asi tak dobrou představivost a tak jsem nakonec udal sám 
sebe. Mám malé vítězství! Předhonil jsem jej!
   Baví mě to a chci soutěžit dál, ale teď je opět řada na něm. Jsem zvědav, 
kam se obrátí, co si vymyslí a který úřad osloví. Že by si vzpomněl na moji 
tajnou laboratoř k výrobě jedů? No jo, travičství už ale nefrčí. Nebo čaro-
dějnictví? Taky trochu pozdě, středověk už máme za sebou. Chce to něco 
aktuálního. Obávaný metylalkohol? Přihořívá... V kurzu je terorismus! Stačí 
vzpomenout moje rakety v komíně a kulomety pod postelí! To by k nám do 
města už přijeli i rychlí kluci v kuklách! To by byl nášup! Ach jo, to je zase na-
fouknuté jak bublina.
   Už vím! Dám mu šanci. Tentokrát bude střílet ostrými a trefa do černé-
ho je jistá! Tady je to eso: Na zahradě pod ořechem mám takovou omše-
lou, už trochu nahnutou kadibudku. Prostě moc pěkná není, nemá ani dve-
ře na kterých by bylo vyřezané legendární srdíčko. Ale nevadí. Pro náš účel 
jsou důležité jiné věci. Ta kadibudka je NELEGÁLNÍ!!! Jsem si naprosto jistý, 
že na to existuje nějaký zákon a též úřad, který dohlíží na dodržování toho-
to zákona. A velmi dobře vím, že náš místní udavač se v zákonech a v úřa-
dech vyzná.
   Chci, aby se do toho případu ten náš místní sympaťák pustil a chci, aby 
mu to tentokrát vyšlo. Vždyť kontrola příslušným úřadem může být nanej-
výš zábavná, zvláště pak prohlídka budky a jejího obsahu.
   A bonus? Možná se náš malý Bzenec opět dostane do televize. 
 Likvidace latríny v  přímém přenosu, to bude pecka! Tentokrát můžeme  
zkusit zavolat třeba TV Nova!
   
Pavel Sýkora, bzenec@centrum.cz

UDAVAČ A KADIBUDKA
   Když jsme byli dětmi, stávalo se, že ti slabší z nás občas pověděli rodi-
čům, učitelům nebo vychovatelům pár tajných detailů o našich klukovi-
nách. V očích dospělých asi nešlo o vážné věci, ale my malí jsme věděli své. 
Žalobníčci nebyli moc oblíbení, a my jsme jimi opovrhovali. Jak čas běžel, 
vyrůstali jsme a žalobníčci také. Někteří pochopili a žalovat přestali, jiní za-
čali na společenském žebříčku šplhat „výše“. Z těch nejlepších začali vyrůs-
tat udavači, práskači, fízlové nebo spolupracovníci STB. Tenkrát ale vládl ko-
munista, a takoví lidé se mu hodili, proto také zažívali zlaté časy.
   Dnes máme dvě desetiletí po sametové revoluci a já zjišťuji, že řemeslo 
práskače žije dál. On vlastně vůbec nezměnil taktiku. Stále nemá rád, když 
jej lidé poznají. Jeho obvyklá metoda je anonym. Je záviděníhodné, jak cí-
levědomě a systematicky dokáže útočit, nemůže ale jinak, tento úkol zřej-
mě přijal jako své nejdůležitější životní poslání a je jistě přesvědčen, že k to-
muto konání byl vyvolen samotným osudem.
   Každý z nás má nějaké osudové poslání. Já jistě také. Zatím to vypadá tak, 
že jsem tady proto, aby mi Štěstěna nakládala plnými náručemi. Proč mi ale 
v jedné z těch náručí přihodila našeho místního udavače? Já se o něj ne-
chci starat! 
   Obvykle to bývá tak, že udavač slouží nějakému nepříteli, já si ale nejsem 
vědom, že bych zde nějakého nepřítele měl. Možná existuje, je ale asi dob-
ře skrytý. Ano, už to tak vypadá. Moment! Já už vím, kdo to je... Vždyť je to 
zcela jasné! Vše do sebe zapadá, dokonce i to, jak je zalezlý v díře a střílí po 
mě slepými patrony své chudé fantazie. Tak fajn, přijímám.
   Posledně na mne anonymně vystřelil skvělou parádičku. Vymyslel to tak-
to: ÚDAJNĚ se zabývám nelegálním podnikáním a za 2 roky jsem měl vydě-
lat celých 7 milionů! Náš místní udavač opravdu umí jít s dobou. Prostě per-
fektní plán! Když přijde na Policii takovéto udání, logicky musí vzbudit po-
zornost a následuje šetření. Nedivím se, vždyť v dnešní době je zcela běžné, 
že nás téměř denně média informují o tom jak se miliony nelegálně sypou 
do kapes gaunerů. Zrcadlo naší společnosti je prostě takové.
   A jak jsem jako gangster uspěl já? Ano, musím se přiznat. Trochu jsem se 
i těšil na to, že se budu cítit jako akční hrdina amerického filmu. Představil 
jsem si obvyklé kulisy: mříže, vysílačky a drsňáky s pistolemi za neprůstřel-
ným sklem... Ale zklamání bylo veliké. 
Pánové z nejmenovaného policejního útvaru byli milí a už vůbec se ke mně 

„Věřím, že v tomto městě zvítězí pravda, ctnost,
čestnost, morálka, poctivost, pracovitost a obrovské úsilí  

poctivých lidí.“

Rádi bychom chtěli věřit, že si to opravdu  přejeme všichni. Tak tedy, 
pro naplnění těchto slov také něco udělejme! A začněme všichni sami 
u sebe. Odpovězme si na otázku, co pro tuto myšlenku mohu udě-
lat já sám(a)?
Jsme opravdu schopni ji naplňovat svým chováním, skutky ?
Žijeme v malém městě, kde si lidé tzv. vidí do talíře, dobře se zna-
jí. Prožili jsme zde časy, kdy se lidé setkávali u skleničky vína, vymě-
ňovali si své názory, také si dokázali pěkně rozpálit, ponadávat si, ale 
také si uměli odpouštět a naštěstí jsme měli tu možnost žít v době, kdy 
se ze sklípků více ozýval zpěv a tudíž nebyl čas na intriky a vůbec ne-
bylo tolik zloby mezi lidmi.
Proč mezi známými, přáteli, kamarády je najednou tolik nenávisti, 
zášti ? Proč se vytrácí pochopení, tolerance ? Prý nikomu nejde o pos-
ty, jen o dobrou věc. Jaké je to dobro, když se k tomu potřebuje to-
lik zloby ?
Zloba, nenávist, osobní zášť a citové vydírání není konstruktivní řeše-
ní ! Lidé zapomínají na skutečnost, že pokud na někoho ukáži jedním 
prstem, třemi ukazuji na sebe.
Pokud chceme pro své město opravdu to nejlepší, tak začněme praco-

vat a snažit se najít společnou cestu, začněme se bavit konstruktivně 
a ne jenom hledáním chyb a přešlapů. 
Jak má člověk tvořit a být užitečný všem, když nemůže pracovat 
v pohodě, ale je stále pod neustálým tlakem, stále musí kontrolovat 
každé své slovo, neboť každé vyřčené slovo může být zneužito pro-
ti němu. 
Podejme mu pomocnou ruku a častěji kritizujme mezi čtyřma oči-
ma než na veřejnosti, to bývá daleko užitečnější.
Není na světě člověk ten, aby se zalíbil lidem všem, tak se to píše 
v pohádkách, kde pravda a láska opravdu zvítězí nad zlobou a nená-
vistí. Škoda, že jen v pohádkách. 
Autoři článků z Občanského sdružení na nás působí jako lidé, kte-
ří zapomněli, že i oni mají svoji minulost, svá odžitá léta, ve kte-
rých a nyní nechť si sami odpoví na otázky byl(a) jsem vždy upřím-
ný(á), mé jednání bylo vždy čestné a poctivé, neublížil(a) jsem slo-
vem, skutkem – jsem bez viny ?
Jste opravdu přesvědčeni, že jste svým chováním dobrým příkladem 
jiným lidem?
Na nás vaše články působí jako vyřizování si osobních věcí a jako 
občané tohoto města nechceme být zatahování do tohoto dění  
a rádi se zříkáme možnosti nadále přijímat váš časopis – děkujeme.
Jiřina a Milan Jurasovi



16

Kopaná

V těchto dnech by se profesor Milan Fabrici dožil 90-ti let.Dovol-
te mi, abych zavzpomínal na vzácného člověka, který přivedl ce-
lou generaci dnešních šedesátníků až osmdesátníků k tělovýcho-
vě a sportu.
  Milan Fabrici se narodil 5.12. 1922. Navštěvoval strážnické gymná-
zium, kde v roce 1943 maturoval.Po skončení II.světové války stu-
doval na Přírodovědecké fakultě Masarykovy univerzity v Brně ze-
měpis a tělesnou výchovu.Po promoci začal učit zeměpis a těles-
nou výchovu na základní škole ve Bzenci a po vzniku Střední prů-
myslové školy konzervárenské přešel učit na tuto školu.Zde učil až 
do roku 1969, kdy zásahem tehdejších normalizátorů z Mě.výboru 
KSČ ve Bzenci byl z práce vyhozen.Krátce působil jako vychovatel 
ve Strážnici, ale ani toto povolání nesměl vykonávat.Kromě spor-
tu, ke kterému se ještě vrátím, měl velkého koníčka – fotografová-
ní.Proto mohl nastoupit do tiskárny v Kyjově, kde připravoval foto-
grafické podklady pro tisk. Musel si však dodělat výuční list. Svým 
přátelům pak posílal oznámení:“ Milan Fabrici, profesor , oznamu-
je, že se ve svých 50-ti letech vyučil fotografem“.Zde pracoval až do 
odchodu do důchodu.Zemřel náhle 31.10. 1993.
  Rád bych se vrátil k Milanově sportovní činnosti, která byla velmi 
rozmanitá. Byl výborný atlet, volejbalista, hokejista, lyžař a hlavně 
vynikající sportovní pedagog.Vzpomínám si, když jsme jako malí 
kluci někde sehnali disk a na sokolském hřišti zkoušeli s ním házet, 
Milan přišel za námi a vysvětlil nám, jak se vlastně diskem správ-
ně technicky hází.Byl na hřišti každý den a ochotně nám půjčoval 
náčiní, které jsme potřebovali k naší sportovní činnosti.Byl členem 
Sokola až do jeho zakázání.Určitě mu nepřidalo, že se k odkazu So-
kola vždy hlásil a v r.1968 se zúčastnil obnovovacího sjezdu Sokola 
v Praze.Byl také členem přípravného výboru Sokola ve Bzenci. Pří-
jezd cizích vojsk v srpnu 1968 vše zhatil. Začali vládnout normalizá-
toři, ale o tom jsem již psal.
  Jméno Fabrici pro některé členy KSČ ve Bzenci působilo jak rudý 
šátek na býka. Např. jsme chtěli vydat  volejbalové vzpomínky na 
vznik tohoto sportu ve Bzenci. Jelikož tam  figurovalo jeho jméno a 
ještě některá  jiná jména, nesměla být brožurka vydána.
V  roce 1982 , kdy bzenecký Sokol slavil 100 let od svého založe-
ní, připravil výstavu fotografií pod názvem „100 let tělovýchovy  
ve Bzenci“.
Po obnově Sokola připravil další výstavu fotografií v r.1992. A díky 
jeho fotografiím má bzenecký Sokol dosti materiálů z minulé čin-
nosti. 
 Nesmím také zapomenout i na to, že se mu podařilo zrestauro-
vat staré negativy pana Jakuba Strnada, které zachycují starý Bze-
nec, který dnes už neznáme.A tak zachovat starý vzhled Bzence pro 
mladší generace.
   Co říci závěrem? Bratr Milan Fabrici byl člověk vzácného charak-
teru a ti , kteří s ním přišli při sportovní činnosti do styku a jejichž 
sportování silně pozitivně ovlivnil, na něj budou vždy s úctou vzpo-
mínat.Pro nás mladší byl nedostižným vzorem a v  jeho ideálech 
jsme se pokoušeli ho následovat. Celoživotní dílo a postoje bratra 
Milana Fabriciho by neměly být zapomenuty.

Josef Ženata,starosta Sokola Bzenec

Vzpomínka
Dne 5.12. 2012 by se dožil 90-ti let pan Milan Fabrici, profesor tě-
locviku a zeměpisu na Střední průmyslové škole konzervárenské 
ve Bzenci. „Fábera“ byl všemi studenty oblíben pro svoji povahu a 
chování. Dodnes vzpomínají absolventi SPŠK ročníku 1959-1963.

Byla jsem oslovena, abych napsala vzpomínku na pana profesora Mi-
lana Fabrici. Musím se vrátit do 60. – 70. let minulého století, kdy druž-
stvo Trud pořádalo pro zaměstnance zájezdy za poznáním našich vý-
značných míst. Byl naším průvodcem. Kromě naší země jsme navštívi-
li také bývalou Německou demokratickou republiku, Polsko, Sloven-
sko, Maďarsko. Tří denní zájezdy mám dodnes ve vzpomínkách. S jeho 
výkladem jsme mohli být obohaceni. Z vděčnosti vzpomínám. Bylo to 
krásné.

Za vše děkuji 
Marta Čmelíková

Vzpomínka na bratra Milana Fabriciho
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Odpovědi na otázky z článku Proč?
pana Ing. Miroslava Kunce z periodika Bzenecký zámek

Vážení čtenáři,
dne 1.listopadu 2012 vyšel článek,  v periodiku vydávající Občan-
ské sdružení Bzenecký zámek, který se týkal obnovení vinic v lo-
kalitě  Starý hrad. Dovolil bych si Vás informovat jménem společ-
nosti Moravská vinohradnická o záměru investora a uvést někte-
ré skutečnosti.
Celkový záměr naší společnosti je vybudování naučné vinice, kde 
návštěvník bude mít možnost se seznámit jak se starým způsobem 
pěstování vinice ,tak s moderními způsoby vedení, seznámit s ma-
ximálním množstvím odrůd včetně některých autochtonních (od-
růdy typické pro Bzenecko). Vstup do vinice by měl být ošetřen 
návštěvním řádem a přístup povolen pro všechny občany města 
Bzence, ale i turisty, kteří přijedou do Bzence a to jistě nejsou a ne-
budou jen naši obchodní partneři.
Bzenec představoval v minulosti vinařské centrum v naší zemi a byl 
dlouhou dobu tahounem a nositelem myšlenek pro rozvoj vinař-
ství v tomto státě. Vybudování této vinice a navrácení původní po-
doby dá alespoň vzpomenout na tuto zašlou slávu a v neposlední 
řadě se konečně vybuduje důstojná cesta na Starý hrad a možná to 
povede v budoucnu i ke zvelebení této staré památky.
Teď k  některým argumentům, které zazněly v  článku. Naší spo-
lečnosti je podsouvána snaha o získání jednostranných výhod na 
úkor města a proto bychom si dovolili upřesnit některé argumenty:

1) Proč tak dlouhá doba nájmu?
Spousta občanů, kteří vlastní vinice, ví, že třicet let je její předpo-
kládaná životnost. Je zcela jasné, že pokud dojde k velké investi-
ci (několika miliónů korun a to jak do vyklučení stávajících keřů a 
stromů, tak do oprav teras a samozřejmě samotná výsadba vinice) 
naší firmou do zvelebení tohoto kouta města Bzence, které se na-
chází ve velmi neutěšeném stavu již několik let, lze předpokládat 
ochranu tohoto porostu a této investice právě dlouhodobým ná-
jmem na uvedenou dobu. 

2) Nájemné bylo navrženo ve výši 1% průměrné ceny půdy stano-
veného vyhláškou pro dané katastrální území. Daň z nemovitosti 
činí u zemědělské půdy 0,75%  taktéž z ceny stanovené vyhláškou. 
Nájemné za pozemky v této lokalitě je vypočítáno na 2121 Kč/rok 
plus daň z nemovitosti 1622 Kč/rok. Domníváme se, že je to stan-
dartní výše nájmu za zemědělskou půdu pro ostatní podnikatelské 
a fyzické osoby, jež poskytuje obec.

3) Vybudování cesty na Starý hrad má za cíl zatraktivnit a zpřístup-
nit tuto část města, která je v současné době zcela uzavřena veřej-
nosti. Toto je jedna z možností, jak tuto část města začlenit do mo-
zaiky vedoucí k zvýšení potenciálu růstu vinařské turistiky města 
Bzence. Kolem této cesty vedoucí z  centra města na vrchol kop-
ce, nově vysazenou vinicí bude vybudována naučná stezka s vinař-
skou tématikou, která bude součástí vinice. Naučnou stezku ve vi-
nici budujeme z vlastních prostředků, hlavní cesta (schodiště) ve-
doucí na vrchol kopce zpřístupní turistům Starý hrad. Máme za to, 
že tato cesta se nebuduje jen a pouze na životnost vinice, ale bude 
mít daleko delší životnost a lze předpokládat, že přežije asi i naši 
generaci. Samozřejmě naše společnost nemá problém si vybudo-
vat cestu pro naše obchodní partnery a návštěvy v rozsahu vinič-
ní stezky, ale pak to nebude spojnice města se Starým hradem, ale 
bude sloužit jen a pouze k našim soukromým účelům. Navíc je po-
třeba si uvědomit, že je to cesta na obecních pozemcích a naše 
společnost tuto cestu nezruší po skončení nájmu.

4) Na otázku „Máme snad všechny jiné části Bzence v pořádku“ je 
potřeba si odpovědět, že je neustále co vylepšovat a proč nezačít 
právě zde. Vinice a chodník ke kapli svatého Floriána a Šebestiána 
umožní občanům města a turistům dostat se důstojnou cestou na 
krásný rozhled na celé město Bzenec a Karpaty a ještě se přitom vi-
nařsky vzdělávat. V žádném případě se nejedná o pouze soukro-
mou činnost Moravské vinohradnické a.s.. Od začátku komunikace 
s představiteli města byl jasně deklarován záměr zpřístupnit tyto 
vinice občanům a turistům města Bzence.

Činnost naší firmy je zaměřena na produkci hroznů révy vinné. 
Možnost vybudování vinice v lokalitě Pod Starým hradem naše fir-
ma považuje za prestižní záležitost pro Bzenec, která navrátí této 
lokalitě původní vzhled tak je známe z dobových materiálů. Na-
vrácení původního vzhledu této části města a její zpřístupnění tu-
ristům není v žádném případě soukromou záležitostí jen naší spo-
lečnosti.
Naše společnost má za to, že je na zastupitelích jak se rozhodnou 
a zda je toto vhodný nápad pro město Bzenec. My víc jako vlastní 
prostředky, odborný um a energii dát nemůžeme.

Ing. Martin Vrabec

Psí solidarita aneb 7. ročník sportovně 
zábavného odpoledne HAPPY DOG DAY
V sobotu 6.10.2012 se v areálu jezdecké stáje manželů Svrčinových 
uskutečnil již 7. ročník sportovně zábavného odpoledne pro psy  
a jejich pány HAPPY DOG DAY 2012. Akci pořádala místní organiza-
ce Ligy na ochranu zvířat ČR, Psí škola NOVARO a Kynologický klub 
Hodonín. Počasí nám vyšlo na jedničku.
Díky sponzorům obdrželi účastníci velmi hodnotné ceny,od krmiva 
pro psy až po dobré víno.
Tento rok dorazil rekordní počet startujících, vydali jsme 71 star-
tovních  čísel a protože některým milovníkům psů jeden nestačí, 
měli jsme možnost vidět více než 80 psích krasavců.
Výstava psů byla jako každý rok rozdělena na psy poznatelných 
plemen a křížence. Bylo na co koukat! Borderkolie, kolie, mops, 
stafordšírský bulteriér,  špringršpaněl, pinč, francouzský buldoček, 
italský chrtík (ten dokonce zpíval), akita-inu, yorkšírský teriér, ně-
mecká doga, boxer, německý ovčák, knírač, australský honácký pes 
a nakonec vítěz celého odpoledne Ši-tzu. Viděli jsem dokonce tři 
česká národní plemena, českého strakatého psa, chodského psa  
a malého nebojsu pražského krysaříka.
Viděli jsme nádherné křížence, v  kondici, milované svými pány  
a milující své pány.
Viděli jsme ukázky agility a tance se psem, pobavil a ohromil nás 
pes Šikulka a fandili jsme při překážkové dráze. Masky v soutěži Po-
doba pána a psa museli dát soutěžícím hodně práce.
Celý výtěžek akce cca 5.000,- Kč byl použit na provoz útulku pro 
kočky a psy ve Bzenci.
Ano, čtete dobře, psi svou účastí podpořili také své odvěké nepřá-
tele, kočky. To je ukázka solidarity, ze které bychom si všichni měli 
vzít příklad. 
Děkujeme všem, kteří se na organizaci akce podíleli, všem účastní-
kům a jejich miláčkům a v neposlední řadě sponzorům: KSK BONO, 
MARTY PLUS, spol. s r.o., WASCO, Calibra, chovatelské potřeby Psí 
svět Bzenec, Psí škola NOVARO, Stavebniny Hapla, M.A. BOHEMIA 
a další. Děkujeme manželům Svrčinovým za to, že nám každý rok 
půjčují areál a ozvučení. 

Těšíme se na další ročník a také Vás tímto všechny zveme.
Radka Hájková - předsedkyně, Ing. Martin Vrabec
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Útulek

Zprávy z útulku pro opuštěná 
zvířata ve Bzenci
Blíží se zima a to je v útulku vždy čas příprav na zhoršené podmín-
ky. Kočky už to u nás mají pár let pohodlné, vytápěné místnosti, 
venkovní voliéry, prostě luxus. 
Hůř jsou na tom naši psi. Se zařizováním útulku pro ně je větší prá-
ce a také jsme začali později. Do toho nám zasáhla krize a konec 
toku peněz od větších sponzorů. Letošní zima bude v psím útul-
ku veselejší díky zakoupené chatce, která slouží jako sklad krmi-
va, přípravna krmení a také jako útočiště pro malé a choulostivější 
psy. V současné době disponujeme šesti kotci, které mají zateple-
né boudy, jedním karanténním kotcem, který se nachází na náměs-
tí u kočičího útulku a jedním provizorním kotcem, který není vhod-
ný pro dlouhodobější ustájení psa. Kapacitu útulku je 25 koček a 6 
psů. Nyní se staráme o 30 koček a 9 psů.
V době, kdy nemrzne, máme k dispozici užitkovou vodu přivede-
nou hadicí ze dvora technických služeb. Vodu používáme pro na-
pájení psů a čistění kotců. V zimě se ale voda musí zastavit, aby ne-
zamrzla. Pro udržení čistoty v kotcích používáme podestýlku z pi-
lin, sají a dají se dobře zametat. 
V současné době zavadíme do chatky elektrickou energii, která za-
brání zamrzání vody dovezené v kanystrech, pomůže připravit pro 
psy teplé krmivo a rozmrazit vodu v miskách.
V každém z útulků máme každý den dvě služby. Během let se naši 
členové rozdělili na dvě skupiny, jedna se stará o kočky a jedna o 
psy. Všichni jsem dobrovolníci, pracujeme ve svém volném čase 
bez nároku na odměnu. Někdy je opravdu těžké obsadit všech-
ny služby, protože někteří z nás pracují na směny, někteří dojíždě-
jí, někteří nejsou úplně zdraví. Je nás málo a služeb hodně. Aktivně 
v útulku pracuje devět lidí, ale největší počet služeb odpracují čtyři.
Nicméně zatím se nám daří zajistit našim svěřencům důstojné ži-
votní podmínky, veterinární péči, dobré krmivo a v  neposlední 
řadě i lásku. Mazlení má při službách také svůj čas.
Kočky i psy se u nás mají sice dobře, ale nedokážeme jim nahradit 
domov a jednoho soukromého páníčka, kterého by mohli milovat. 
Jestli máte doma místo pro opuštěné zvíře, navštivte naše webové 
stránky: www.utulek-bzenec.estranky.cz a vyberte si. Přesnější in-
formace o nabídce koček dostanete od paní Kukulišové na tel.čísle: 
724174653 a ohledně psů volejte pana Bendu na číslo: 736773075.
Jestli nemůžete žádnou kočku nebo psa adoptovat, přispějte, pro-
sím, na jejich péči v našem útulku. Na provoz útulku potřebujeme 
cca 10.000,- Kč měsíčně. Trvalý příkaz na jakoukoliv sumu zajistí na-
šemu útulku pravidelný příjem a nám, členům Ligy, klidnější spa-
ní. Číslo účtu vedeného Poštovní spořitelnou je 231381971/0300.

Dárcům předem děkujeme
za členy Liga na ochranu zvířat ČR, Místní organizace Bzenec
Radka Hájková

HAF
Já to teda vedu. Sedm ráno a teprve lehám do postele. Strážnické 
slavnosti se ale šidit nedají. A minulý týden Krákor, obdobně pří-
jemné až náročné. Naši ze mě rozhodně nebudou mít radost. Spím 
a on si v jednu odpoledne zazvoní telefon. Mám, nemám ? Zvednu 
ho. Mamka. Našla se štěňata, musíme si pro ně. Instinktivně se ob-
lékám, umývám a přemýšlím, jestli mám kocovinu. Na snídani není 
čas. Nevíme, jak jsou štěňata stará, jak dlouho nejedla a nepila, zda 
jsou zdravá. Spěch je tudíž na místě. 

Šest světlých drobečků s ještě zalepenýma očima, spících v krabici 
si vyzvedneme u městských strážníků ve Veselí nad Moravou. Něja-
ká paní je našla ve vchodu domu a tak je přinesla. Policista nás in-
formuje, že ještě ráno volal někdo z Radějova kvůli nalezeným ště-
ňatům, ale číslo na útulek nechtěl. Vyřešil to takto, chytrák. Beru si 
krabici na klín a spěcháme do Hodonína na veterinu.
Zkušené oko mé mamky soudí, že štěňata dehydrovaná nejsou, 
jsou tedy relativně mimo nebezpečí. Stáří sotva pár dní. No ale ty 
blechy, jsou jich stovky na každém štěněti. Nesoudíme, protože ne-
víme, kdo, jak a proč odebral psí mámě zrovna narozená štěňata. 
Mohlo se stát cokoliv. Ale vzteku a beznaději se nevyhneme. Za 
těch pár let, co ve Bzenci dobrovolně provozujeme psí a kočičí útu-
lek, jsme všichni zažili spoustu příběhů plných lidské krutosti, lhos-
tejnosti a hlouposti. Nicméně, nikdy nesmíte člověka na základě 
jednoho činu soudit. Každý má právo na chybu, stejně jako na ná-
pravu.
Tak to vlastně i celé začalo tehdy, v roce 2005, kdy se k nám dostala 
Nelinka, zubožená, týraná fenka King Charles Kavalíra. A pokraču-
je dál, jako bychom nic nedělali, nic nezměnili, zdá se mi. Náš útu-
lek, jak kočičí, tak psí, součást celostátní Ligy na ochranu zvířat ČR, 
je malý, plný dobré vůle a věčně přeplněný. V číslech si vedeme do-
posud takto : přibližně 100 koček a 30 psů každý rok, celkem 700 
koček a 250 psů za sedm let. Ovšem minulý rok jsme navýšili ka-
pacitu psího útulku a počet schovanců se zvyšuje. K tomu nemá-
me zaměstnance, jen dobrovolníky. Velmi ochotné dobrovolníky. 
I tak podáme trestní oznámení na neznámého pachatele, který 
štěňata vyhodil, a to nejen kvůli nákladů, které odkojení přinese. 
Paní veterinářka nám dává lahvičku na kojení, speciální směs pro 
výrobu mléka a přípravek na odblešení. Jedeme domů, mám ná-
ruč plnou kňučení a nahlas přemýšlíme, co budeme s  devíti psy 
v domě dělat (tři psi jsou u nás na stálo, je to takové tradiční číslo, 
z toho dva z útulku, z toho jeden je Nela, důvod založení bzenec-
kého útulku).
Celé zkouškové období jsem odkládala hledání brigády na prázd-
niny a hele, ona se naskytla sama. Akorát tahle neplacená a non-
stop. Dovedete si představit, jakou práci dá nahradit štěňatům 
matku ? Vždyť ona se v sedmi dnech neumí ani sama vyprazdňo-
vat ! (A neumí to ještě pár dní potom). Po příjezdu domů odměřuje-
me, vážíme a začínáme krmit. Představte si pohyby housenky, přes-
ně tak se nám zmítají na klíně. Jakmile se ale přisaje k láhvi, propne 
tělo a přední packy a masíruje, co to dá. Mlaská, až mám chuť dát 
si taky. Máme jen jednu láhev a šest štěňat. Další mlíko, další, další, 
ještě víc a mezitím zabíjíme  blechy. Je večer, tak snídám. Krmí Ája, 
díky bohu za ni. V jednu ráno si dám štěňata do postele, budík na-
stavím na tři nula nula a možná spím. Jenže ty dvě psí holky spát 
samy nechtějí, zavrtají se mi do vlasů a je klid. Za deset minut budí-
ček a další krmení. I tak to dělám ráda, je to pud.
Lidi, už to nedělejte, netrhejte partu, myslím přírodu, do níž člo-
věk taky patří.

Kateřina Hájková



Policejní okénko

Jak se vyhnout podvodu
Podvodníci využívají různé záminky a lsti, aby se dostali k vašim pe-
nězům. Chtějí vniknout do vašeho bytu a pokud z vás nevylákají 
peníze přímo, ovládají spoustu způsobů jak vás okrást. 

Nedůvěřujte neznámým lidem, nikoho cizího nevpouštějte do 
domu, bytu.
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Jak zabezpečit majetek
Zamykejte vstupní dveře a zavírejte okna vždy, když opouštíte do-
mácnost, i když jdete třeba jenom na chvíli k  sousedce nebo na 
krátký nákup. Pootevřená balkónová okna nebo větrací okénka 
jsou pro zloděje – bytaře velkým lákadlem. Venkovní, bytové i bal-
kónové dveře v noci zamykejte, i když jste doma.

Bezpečnost bytu zvýšíte instalací bezpečnostních dveří nebo růz-
ných mechanických zábranných prostředků jako jsou např. bez-
pečnostní štít a profilová cylindrická vložka, vrchní přídavný zá-
mek, příčná a celoplošná dveřní závora, pojistka dveřních závěsů 
jako zábrana proti vysazení dveří.

Okna lze opatřit různými typy mříží apod. Moderní technika nabízí 
také využití domácího videotelefonu s elektromechanickým ovlá-
dáním vstupních dveří.

Opouštíte-li byt nebo dům na delší čas, nezatahujte rolety a žalu-
zie, nevypínejte přívod elektřiny. Snažte se udržovat dojem, že jste 
stále přítomni. Vhodná je výpomoc mezi sousedy. Mohou vám vyt 
kontrolovat a pravidelně vybírat schránku.

Můžete si pořídit elektronické spínací zařízení, které podle nastave-
ní rozsvítí světla, zapne rozhlasový přijímač, televizi apod. Opět tak 
vytváříte zdání, že jste doma.

 
Pro případ, že byste přesto byli vykradeni, je vhodné mít vyfotogra-
fovány cenné věci, sepsána výrobní čísla apod. Tyto informace po-
mohou policii v pátrání a usnadní vaše jednání s pojišťovnami při 
likvidaci pojistné události.

Stejně postupujte i u zabezpečení rekreačních obydlí.

Nezapomínejte zamykat svůj automobil. Můžete ho vybavit pří-
davným zařízením pro uzamčení řadící páky nebo volantu. Je mož-
né si opatřit i elektronické alarmy či imobilizéry zapalování.

Policie České republiky Hodonín

Nikdy hned neotvírejte dveře, nevíte-li, kdo je za nimi.

Pořiďte si panoramatické kukátko, které vám umožní dobře si ná-
vštěvníka prohlédnout. Instalujte si na dveře bezpečnostní řetízek, 
který udrží dveře jen pootevřené, a tak můžete některé věci vyří-
dit bezpečněji.

Zvoní-li opravář, pracovník úřadu či jiných služeb (odečet plynu 
apod.) nechejte si předložit jeho služební průkaz, nebo ještě lépe 
zavolejte na úřad nebo instituci, na kterou se pracovník odvolává. 
V případě jakýchkoliv pochybností trvejte na tom, že o nabízenou 
službu nestojíte. 
Nepodléhejte lákavé vidině snadného zbohatnutí. Podomní na-
bídky výher v loterii nebo výhodných koupí odmítejte – v napro-
sté většině jde o podvod. 

Udržujte dobré sousedské vztahy. Napište si jejich telefonní čísla, 
v případě potřeby bývá jejich pomoc nejrychlejší.

Důležitá telefonní čísla mějte blízko telefonu, abyste mohli co nej-
rychleji přivolat pomoc. 
Nepodvolujte se nátlaku ze strany rodinných příslušníků, natož ci-
zích lidí k podpisu závažných dokumentů, např. k převedení bytu, 
domu nebo chaty či poskytnutí peněžní půjčky. Vše si v klidu a peč-
livě promyslete.

Závažná rozhodnutí o vašem majetku konzultujte s právníkem, ne-
chejte si poradit od dalších věrohodných osob. Většina institucí a 
nevládních organizací, která poskytuje pomoc seniorům, nabízí i 
bezplatnou právní poradnu.

Policie České republiky Hodonín



20

Společenská Kronika

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Blahopřejeme všem,
kteří nyní oslavují svá významná životní jubilea :

80 let
Dubná Františka
Formánek Milan
Janoušek Rudolf
Kuchařová Anna
Nejezchleba František
Potůček Miroslav
Sochnová Danuše
Škodíková Zdenka
Vaďurová Marie

85 let
Vicánová Jarmila
Nevřivý Karel
Tomanová Ludmila

90 let
Nevřivá Ludmila

94 let
Pavlisková Jiřina

98 let
Janovská Kristina

Vítáme tyto malé bzenecké občánky:

Beránka Tobiáše

Daňkovou Elišku

Formánka Jakuba

Goliáše Jana

Manovou Kateřinu

Petřkovského Tommyho

Požárkovou Dominiku

Příhodovou Julii

Řezníka Vojtěcha

Zemkovou Veroniku

Uzavřené sňatky:

Lošan Roman, Stupava 63

a Lehnertová Žaneta, Domanín 356

Malenovský Martin, Žeravice 104

a Králová Jana, Těmice 130

Vlašic Martin, Podhájí 294, Moravský Písek

a Reimitzová Martina, Olšovská 223, Bzenec

Vétek Libor, Domanín 371

a Kučerová Martina, Domanín 48

Loučíme se s občany, kteří opustili naše řady:

Fiamoli Jarmilou, Sokolská 1206, Bzenec – 85 let

Ing. Holmanem Bohuslavem, Bzinská 1420, Bzenec – 73 let

Kolébalem Stanislavem, Rumunská 1154, Bzenec – 81 let

Navrátilovou Annou, Dělnická 1150, Bzenec – 86 let

Otépkovou Jaroslavou, Horní nám 29, Bzenec – 74 let

Ing. Suchánkem Vladimírem, Horní nám 54, Bzenec – 77 let

Trávníčkem Karlem, Kasárna 1493, Bzenec – 46 let

 Vaškovou Marcelou, Úkolky 944, Bzenec – 40 let

Vystavělovou Milenou, Nádražní 848, Bzenec – 84 let

Plesová sezóna
12. 1. 2013 Myslivecký ples

19. 1. 2013 Ples SRPŠ

25. 1. 2013 Farní ples

  2. 2. 2013 Ples Zámeckého vinařství

  9. 2. 2013 Ples Města Bzenec

16. 2. 2013 Maškarní ples

17.2. 2013 Dětské šibřinky

22.2.2013 Ples přátel Kněží hory

Zprávy z knihovny
V prosinci 2011 požádalo město Bzenec Ministerstvo kultury o do-

taci z programu „Veřejné informační služby knihoven – VISK 3“ na 

přechod z knihovního systému LANius na knihovní systém Clavius. 

Celkové náklady na projekt činily 159 687,- Kč.

V  květnu 2012 byla ministerstvem schválena dotace 96  000,- Kč,  

zbylé náklady byly hrazeny z rozpočtu města. 

Díky spoluúčasti ministerstva mohl být pořízen modernější kni-

hovní systém Clavius, který je nejen pohodlnější a rychlejší pro pra-

covnici knihovny, ale především umožňuje všem on-line přístup do 

katalogu knihovny na adrese www.knihovna.bzenec.cz.

Tato skutečnost stimuluje k registraci nové čtenáře. Pro všechny re-

gistrované čtenáře pak umožňuje přístup k vlastnímu čtenářskému 

kontu, což zlepšuje kázeň při vracení knih. 

Dotace pokryla i část nákladů na zakoupení potřebné výpočet-

ní techniky. Díky tomu je umožněn nejen přístup do katalogu 

v knihovně, ale rovněž veřejný přístup k  internetu na 3 pracoviš-

tích místo dřívějšího 1 pracoviště, které již nedostačovalo. Rovněž 

pracovnici knihovny umožňuje rychlejší a komplexnější obslouže-

ní čtenářů. 

 Jitka Navrátilová



Florball

Na orelskou strunu
V sobotu 3. listopadu 2012 proběhla v Domanině přehlídka umě-
ní hrát na hudební nástroj s názvem „Na orelskou strunu“, kterou 
zorganizoval Orel jednota Domanín spolu s župou Velehradskou. 
V přehlídce vystoupilo 25 účastníků. Hráli za zobcové flétny, kláve-
sy, housle, trubku, harmoniku a kytaru. Zúčastnili se orelské jedno-
ty Domanín,  Moravský Písek, Strážnice Vnorovy, a protože to byla 
akce otevřená, zúčastnili se také nečlenové ze Bzence, Těmic, Tva-
rožné Lhoty, kteří navštěvují ZUŠ ve Bzenci. Prostředí v Kulturním 
domě v Domaníně bylo krásné, čisté a esteticky na úrovni. Vystu-
pující dbali také na své oblečení. Všichni účinkující se snažili podat 
co nejlepší výkon. Nejmladší účastnicí byla pětiletá Marie Matouš-
ková. Pravdou je, že ti, co se v ZUŠ učí již delší dobu, předvedli lep-
ší a přesnější ovládání hudebních nástrojů. V každém případě si vy-
stoupením na veřejnosti účastníci ověřili své umění. 
Celou prohlídku spolem provázela Bc. Karla Bedravová. Při zahá-
jení přivítal účastníky a promluvil za pořadatele Orla župu Vele-
hradskou a Orla jednotu Domanín místostarosta Orla ČR Ing. Anto-
nín Zelina. Zdůraznil důležitost znalosti hrát na hudební nástrojem 
vzpomněl hudební tradice v naší vlasti, celé Evropě, ale také v na-
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FLORBAL : X – TEAM BZENEC

Zdravím všechny sportovní  příznivce, chtěli bychom Vás informo-
vat o založení florbalového klubu X – TEAM BZENEC .
Loni v květnu se parta mladých  kluků domluvila a začala pravidel-
ně hrávat florbal na Sokolovně ve Bzenci. Zde se naučili florbalo-
vým základům a získali trochu fyzické kondice. Jelikož je tělocvična 
velmi malá a hráčů přibývalo, začali jsme shánět jiné prostory k tré-
ninku. Po domluvě na ZŠ ve Bzenci jsme začali trénovat každou so-
botu, a abychom zůstali u dvoufázového tréninku,  zajížděli jsme  
na  tréninky do 50km vzdálených Morkovic, kde jsme se pravidel-
ně utkávali se spřáteleným klubem Jamajky Kojetín. Konfrontace 
s jiným týmem nás nakopla k přihlašování do amatérských turnajů.
 Tím prvním byl DC4 CUP v Chropyni, odtud jsme si 26.11.2011 od-
vezli  3.místo, naším vydatným pomocníkem byli fanoušci, kteří ne-
sporně udělali hlubokou rýhu do paměti pořadatelů, takovou at-
mosféru na žádném z ročníků ještě neměli.
 Na druhý turnaj „O pohár starosty města“ jsme vyrazili do Podivína, 
tady jsme skončili na 5.místě.
Třetím  turnajem byl 1.memoriál  Slávka Jandory, který se hrál 
29.12.2011 v Hodoníně,  zde jsme bohužel vypadli ve čtvrtfinále.
Na čtvrtý turnaj jsme jeli 26.2.2012 do Zastávky u Brna, v tělocvič-
ně zdejší ZŠ jsme prohráli až ve finále a vybojovali pohár za 2.mís-
to, pohár za nejlepšího hráče si odvezl Adam Slavík a za nejlepšího 
gólmana Tomáš Fridrich.
Dne 22.4.2012 jsme uspořádali 1.ročník X –TEAM CUPU, a to v Mo-
ravském Písku. Turnaje se zúčastnili jak amatérské, tak profesionál-
ní týmy, které hrají oficiální soutěž ČFBU.  Přihlásili se mužstva z Ky-
jova, Vracova, Veselí nad Moravou, Strážnice, Mechova,
Ratíškovic a Kojetína. My jsme postavili 2 týmy, ačkoli „A“  ve sku-
pině skončilo na 2.místě, ve čtvrtfinále narazilo na pozdější fina-
listy z  Kojetína a prohrálo nejtěsnějším rozdílem, „B“ nepostou-
pilo ze skupiny. Celý turnaj vyhrálo mužstvo Ratíškovic. Na šestý 
turnaj jsme jeli 17.6.2012  na OČOV CUP opět do Hodonína a vy-
bojovali 3.místo, zde jsme změřili síly i s  týmy ze slovenské Seni-
ce a Skalice, pohár za nejlepšího gólmana získal Tomáš Fridrich. 
Na  konci  června jsme  oficiálně  zaregistrovali  sportovní  klub   
pod   názvem X - TEAM BZENEC, chtěli jsme se přihlásit do soutě-
ží ČFBU, ale jelikož si vše platíme z vlastních prostředků a rozpo-
čet klubu na celou sezónu je finančně náročný, přihlásili jsme klub 
„pouze“ do Orelské florbalové ligy, celá soutěž má 24 moravských 

účastníků a hraje se 
turnajovým způso-
bem, my patříme do 
divize východ spolu 
s  celky Zlína, Uher-
ského Brodu, Nivni-
ce, Ostrožské Nové 
Vsi a Dolních Boja-
novic. Sezónu jsme 
načali 27.10.2012  
prvním zápasem  
s  Uherským  Brodem 

výsledkem 4:5, s loňskými vítězi celé ligy ze Zlína jsme po tuhém 
boji prohráli taktéž 4:5. Další dva  zápasy  jsme odehráli ve sportov-
ní hale v Lužicích 17. 11. 2012, s Dolními Bojanovicemi jsme remi-
zovali 4:4 a nad  prvním týmem prozatímní tabulky Nivnicí zvítězili 
4 : 3. Ve stejném termínu jako mistráky v Lužicích  se konal další roč-
ník turnaje v Chropyni ,zde jsme obhajovali 3.místo z loňska ,bohu-
žel v souboji o bronz jsme podlehli a skončili čtvrtí.
Turnaj OFL budeme pořádat jako poslední z mužstev až 16. 2. 2013 
na ZŠ v Moravském Písku od 9 do 15 hodin , a pokud budete mít 
chuť a čas,  přijďte nás podpořit.
V současné době trénujeme  ve čtvrtek od 18 hodin v tělocvičně ZŠ 
v Moravském Písku a v sobotu taktéž od 18 hodin  na  ZŠ ve Bzenci,  
momentálně máme na soupisce 24 aktivních hráčů.

Soupiska

Brankáři - Fridrich Tomáš, Červenák Vít, Gazárek Radim
Hráči - Slavík Adam “C“ , Hapla  Dan, Pavlíček  Lukáš, Zgoda  Domi-
nik, Fridrich  Lukáš,  Kratina  Roman,  Janovský Michal, Machač Lu-
boš, Křižan Lubomír, Michalčík Tomáš, Vávra Ondřej, Perutík Martin, 
Býček Jiří, Olšák David,  Kožela Antonín, Pavlíček Tibor, Šivel Mirek, 
Polák Miroslav, Ingr Petr
Trenér - Zgoda Rudolf
Manažer týmu - Pavlíček Tibor

Závěrem bych chtěl poděkovat naším příznivcům za jejich podpo-
ru a ubezpečit je, že v našem snažení  budeme pokračovat ještě 
s větší vervou než doposud .

ZGODA RUDOLF

šem slováckém regionu. Vybídl žáky škol, aby pozorně přejímali od 
svých vyučujících rady a pokyny, aby se snažili co nejvíce hudeb-
ních dovedností získat ve škole, aby poctivě plnili domácí úkoly a 
trénink a aby vydrželi ve hře na svůj zvolený hudební nástroj  až do 
doby, kdy jej budou velmi dobře ovládat. Také poděkoval rodičům 
za to, že se věnují mimoškolnímu vzdělávání svých dětí a vyzval je, 
aby problémy při výuce na hudební nástroje ve spolupráci se ško-
lou pomáhali dětem překonávat. 
Vlastní přehlídka měla hladký průběh. Po skončení přehlídky pro-
mluvil k účastníkům také ředitel ZUŠ ve Bzenci Lubomír Ligas. Vy-
zval děti i rodiče k aktivní spolupráci se školou. Během celé akce byl 
podáváno účastníkům malé občerstvení. Na závěr se všichni účin-
kující shromáždili na jevišti, kde obdrželi čestné uznání a malou po-
zornost. Udělali jsme si společnou fotografii a společně řekli, že za 
rok se sejdeme zase. Rýsuje se, že na Slovácku veselo bývalo a ve-
selo bude. 
Pořadatelé děkují ZUŠ ve Bzenci, hlavně panu řediteli Lubomíru Li-
gasovi a paní učitelce Martě Gráfové za organizační pomoc a za pří-
pravu žáků na přehlídku.
Zdař Bůh!
Ing. Antonín Zelina
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Kopaná

Hodnocení podzimní sezóny 
2012/2013 oddílu kopané
Mladší přípravka
Mužstvo našich nejmenších fotbalistů se skládá z 34 chlapců a jed-
né dívky ročníku narození 2004 a mladších. Převážná část dětí je 
ze Bzence, ale máme zde také fotbalisty z Těmic, Syrovína a M.Pís-
ku. Trénujeme 2x týdně na hřišti v Zámeckém parku a o víkendech 
hrajeme zápasy Okresního přeboru sk.B. V trénincích se zaměřuje-
me na základy fotbalu, kde formou her se snažíme hlavně u těch 
nejmenších vzbudit zájem o fotbal i do budoucna. Mistrovské zá-
pasy hrají hlavně kluci nejstaršího ročníku 2004, ale naší snahou 
je zapojit do utkání co největší počet dětí. Proto většinou hrává-
me více zápasů najednou pro různé kategorie. Myslím, že kluci jsou 
velmi šikovní a sehráli spoustu pěkných zápasů. Po krátké podzim-
ní přestávce nás čeká přesun do tělocvičen, kde budeme pokra-
čovat v započaté práci. Sehrajeme také několik přípravných zápa-
sů a turnajů. 
Na závěr bych chtěl poděkovat rodičům, kteří své děti pravidel-
ně vozí na tréninky a zápasy i těm, kteří pomůžou s tréninkem. 
Bez nich by to v téhle kategorii nešlo.
Trenéři: Dušan Růžička, Michal Plevák, Josef Vajdík

 Starší přípravka
V letošní sezóně byla v kategorii starší přípravky vytvořena dvě 
mužstva, a to A tým a B tým s tím, že mužstvo A týmu bylo pak 
přihlášeno do okresního přeboru a mužstvo B týmu bylo přihlá-
šeno do okresní soutěže, což je poprvé, co se takto dvě úrovní od-
lišné soutěže na okrese vytvořily. Důvodem  vytvoření dvou týmů 
byl hlavně velký počet hráčů, nyní máme celkem aktivních 22 hrá-
čů, kteří by si v sytému hry 5 +1 neměli možnost dostatečně zahrát, 
což by samozřejmě bylo na úkor kvality.  Myslím si, že tento krok 
bylo správným rozhodnutím, což dokazují především herní výkony 
obou mužstev ve svých soutěžích, i když se to přímo neodráží na 
výsledcích. K tomuto je třeba podotknout, že všichni trenéři u těch-
to našich nejmenších fotbalových nadějí se snaží trénovat podle 
nejnovějších fotbalových poznatků a zkušeností z jiných zahranič-
ních zemí, kdy výsledek utkání není u těchto kategorií nikterak dů-
ležitý. Přednější je pro nás herní pojetí a radost dětí hrát fotbal, což 
si myslím, že se nám pomalu začíná dařit a doufáme, že pro bze-
necký fotbal vychováme dostatečnou základnu domácích kvalit-
ních fotbalistů. Na závěr je třeba jen vyřknout přání, aby to klukům 
vydrželo a fotbal jako sport je bavil a především sport jako takový 
se u nich stal jakousi nedílnou součásti života.
Za trenéry starší přípravky Bc. Ondřej Okénka

Mladší žáci
Soutěž v  tomto ročníku jsme zahájili s  obměněným družstvem 
po odchodu ročníku 1999 do starších žáků v  počtu pěti hrá-
čů. Proti tomu přišlo ze starší přípravky šest kluků, takže do no-
vého ročníku jsme nastoupili s  jedenácti hráči, které jsem dopl-
ňoval o kluky ze starší přípravky. Celkem se nás tedy do podzim-
ního kola soutěže zapojilo šestnáct, pro upřesnění do hry na-
stupuje vždy 7+1 hráč. Je tedy vynikající, že v  různých kategori-
ích máme poměrně dost dětí ( mladší přípravka 38dětí, starší 
,,A“ přípravka 11dětí, starší ,,B“ 10dětí, mladší žáci 11kluků, starší 
žáci 15kluků ), což svědčí o tom, že se nám práce s mládeží daří. 
   S mladšími žáky jsme v průběhu podzimu absolvovali celkem tři-
náct utkání z toho jedenáct soutěžních a můžu říci, že se nám da-
řilo, protože jsme pouze třikrát prohráli a desetkrát zvítězili. Získa-
li jsme 24 bodů a skóre 44:18, což nás katapultovalo na druhé mís-
to po podzimu, kdy je před námi pouze suverénní družstvo Kyjo-
va, které vyhrálo vše. Naše dobré výsledky byly jistě i odrazem zá-
jmu a účasti kluků na trénincích, kdy z  mích jedenácti jsem měl 
vždy minimálně devět kluků. Venkovní část jsme zakončili fotbál-
kem a společným posezením 10.11. v  restauraci u Janásů, kde si 
kluci pouštěli i film. Novou sezonu jsme zahájili 27.11. v hale v Tě-
micích, kde strávíme prakticky celou zimu, mimo halové turnaje 
v Mor. Písku ( 2.12. ) a Lužicích ( leden – únor ). Dlouhé zimní ob-
dobí nám skončí až někdy na konci března 2013, kdy snad už bude 
počasí i hřiště přístupné.
Touto cestou chci poděkovat všem za spolupráci, speciálně panu 
starostovi Královi z Těmic za halu a věřím, že se nám podaří mini-
málně udržet případně navýšit zájem dětí a rodičů o fotbal a sport 
jako takový. Do nového roku všem to nejlepší a hodně dobrých vý-
sledků.
Soupiska hráčů kteří se zúčastnili podzimní části soutěže : Páník 
Jiří, Ondříšek Denis, Blažek Martin, Rajmic Dan, Hynčica Dan, Ja-
nás Robert, Uhlíř Patrik, Váňa Jarek, Chamrád Filip, Škodík Adam, 
Chrena Richard, Hartman Vojta, Kosíř Michal, Růžička Matěj, Okén-
ka Adam, Ondříšek Robert.
Trenér Pavel Hartman, vedoucí mužstva Aleš Kosek a Jarmila Kosková.
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1. FK Blansko 15 10 3 2 36:10 33

2. Framoz Rousínov 15 9 3 3 35:20 30

3. Sokol Novosedly 15 9 2 4 30:24 29

4. FK Mutěnice 15 8 2 5 36:22 26

5. FC Sparta Brno 15 8 2 5 30:24 26

6. Slovan Bzenec 15 8 1 6 32:20 25

7. FK SK Bosonohy 15 6 6 3 25:21 24

8. SK Olympia Ráječko 15 8 0 7 25:25 24

9. FC Ivančice 15 5 6 4 25:22 21

10. FC Kyjov 1919 15 6 2 7 22:21 20

11. FC Moravský Krumlov15 15 6 2 7 20:27 20

12. FK IE Znojmo 15 5 2 8 22:28 17

13. FC Boskovice 15 4 3 8 24:37 15

14. RAFK Rajhrad 15 4 1 10 18:37 13

15. Slavoj Podivín 15 2 3 10 17:39 9

16. FC Kuřim 15 2 2 11 17:37 8

Starší žáci
Mužstvo starších žáků se během podzimní sezóny scházelo pravi-
delně 2x týdně v počtu 16-ti hráčů. Po loňském ročníku,kdy jsme 
bojovali o udržení v soutěži se naše výsledky v podzimní sezóně 
zlepšili a v tabulce jsme se postupně vyhoupli na 7.místo krajské 
soutěže.Naše výsledky se na podzim zlepšovali jak výsledkově tak i 
po herní stránce.Je škoda ,že jsme ztratili body za remízy na domá-
cím hřišti se soupeři (Ratíškovice,Rohatec),které jsme přehrávali,a-
le doplatili jsme na neproměňovaní vyložených šancí. V zimní pře-
stávce se prosinci zúčastníme jednodenního kvalitně obsazeného 
halového turnaje v Křenovicích. Od ledna bude následovat okres-
ní turnaj v Lužicích.Tréninky starších žáků budou 2x- 3x týdně v ha-
lách ve Bzenci i Těmicích.
Trenér Rostislav Kuchař

Dorost
Dorostenecké mužstvo v podzimní části se scházelo k tréninkům 
3x týdně. V kádru je 16 kluků. Mužstvo starších žáků se přes čet-
ná zranění a nemoci,které muselo doplňovat při několika zápa-
sech starší žáci umístilo na velmi pěkném druhém místě. Mužstvo 
se během zimní přípravy zúčastní turnaje v Mutěnicích hraného na 
umělé trávě.
Trenér Pavel Andrýsek 

Muži A
Náš první tým, hraje již třetím rokem nejvyšší krajskou soutěž a to 
je KP – krajský přebor. Od prvního ročníku, historického pro Bze-
nec, se pohybujeme v  popředí této kvalitní soutěže. V  minulém 
ročníku 2011/2012, který skončil v červnu tohoto roku, jsme skon-

čili v závěrečné tabulce na 5. místě, se ziskem 54 bodů. V právě pro-
bíhajícím ročníku 2012/2013 jsme po podzimní části soutěže na 6. 
místě, se ziskem 25 bodů. Díky těmto výsledkům se řadíme mezi 
nejúspěšnější týmy okresu, a po sportovní stránce jsme se dosta-
li před takové týmy, jako jsou Kyjov, Ratíškovice, Veselí nad Mora-
vou. Naše činnost je pravidelná, celoroční. Trénujeme 3x týdně + 
víkendové utkání. Těší nás také divácká podpora, kdy zejména na 
domácí utkání chodí poměrně dost fanoušků a návštěvnost domá-
cích utkání patří mezi jedny z největších v KP. Tímto Vám, našim fa-
nouškům děkujeme a doufáme ve vaši přízeň, i v dalším období.
Trenér Libor Škodík,vedoucí mužstva Zdeněk Lejsal,Leona Haplová,-
masér Pavel Smrček

Závěrem chych chtěl poděkovat všem našim sponzorům a fanouš-
kům za podporu a popřát všem hodně zdraví a vše nejlepší do  
Nového roku 2013.
předseda oddílu Pavel Andrýsek
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Milí a  vážení spoluobčané, dne 13. a  14. října 2012 se usku-
tečnil 3. ročník Česko-Slovenského poháru vznášedel ve Lho-
tě-Háji ve Slezsku. Závod by nebyl ničím tak výjimečným, až na 
jednu změnu. Závodník Ivan Štefánik reprezentoval se svým 
vznášedlem naše město. Tento závod vyhrál a stal se mistrem 
České a Slovenské republiky v kategorii F50 pro rok 2012. 
Vznášedla a závody vznášedel   jsou netradičním a méně zná-
mým motorovým sportem. Ivan Štefánik není jen závodníkem 
na těchto strojích, je i jejich konstruktérem. V roce 2009 si posta-
vil své první vznášedlo (celkem zkonstruoval 3 závodní a 1 dět-
ské vznášedlo) a v tomtéž roce začal i závodit. V roce 2010 odjel 
všechny kola evropského šampionátu a stal se mistrem Evropy 

Poslední prázdninový tý-
den jsme v ZŠ a MŠ Bze-
nec přivítali pana profe-
sora Vladimíra Sméka-
la, který vedl osmihodi-
nový vzdělávací kurz pro 
pedagogy na téma: etic-
ká výchova. Naše škola 
byla vybrána jako jedi-
ná v Jihomoravském kra-
ji, kde byla přednáška re-
alizována. Akci zaštíti-
lo krajské pracoviště Ná-
rodního institutu dalšího 

vzdělávání v  Brně v  čele s  ředitelkou této instituce paní Mgr. 
Šárkou Dostalovou, která pana profesora doprovázela.
Prof. PhDr. Vladimír Smékal, CSc.  je přední český psycholog, 
emeritní profesor Fakulty sociálních studií Masarykovy uni-
verzity. Zabývá se hlavně psychologií osobnosti, psychologií 
náboženství a psychodiagnostikou. V  současné době půso-

v  kategorii FN, což je jeho největším dosavadním úspěchem. 
V budoucnu chce i nadále závodní vznášedla stavět, zlepšovat 
a zdokonalovat, dále plánuje pokračovat v závodění a tím i re-
prezentování našeho města Bzenec. 
Pokud máte zájem dovědět se o vznášedlech více, můžete na-
vštívit cukrárnu Jitka na náměstí Svobody, kde najdete struč-
nou prezentační práci o vznášedlech, vznášedlovém sportě i o 
doposud dosažených výsledcích Ivana Štefánika.
Děkuji Vám za čas a pozornost tomuto článku, s přáním hezké-
ho dne a krásných, klidných vánočních svátků,

Ing.Bc.Štefániková Lucie

Vznášedlo ze Bzence

Přednáška profesora Vladimíra Smékala 
bí  (kromě FSS MU) v  Centru občanského vzdělávání v  Brně, 
externě vyučuje na Fakultě humanitních studií Univerzity  
Karlovy v  Praze a na Teologické fakultě Univerzity Palackého 
v  Olomouci. Širší veřejnosti se představil  v  některých pořa-
dech České televize, např.: Seznamte se či Na plovárně, kde byl 
hostem p. Marka Ebena.
Pan profesor hovořil mj. o tom, že současná ekonomická kri-
ze je především krizí morálních a duchovních hodnot. Proto 
bychom měli my, učitelé, vést své žáky k  respektování  těch-
to hodnot, učit je rozlišovat, co je správné a co nemorální, pro-
bouzet v  nich sociální cítění atp.  Je to úkol velmi těžký, ne-
boť ve svém úsilí mnohdy nenacházíme podporu širší veřej-
nosti – žijeme totiž v době, kdy  nám i vysoce postavení před-
stavitelé naší země dokazují, že slova jako etika, morálka, spra-
vedlnost mají váhu pramalou.
Pan profesor Smékal přednášel velmi poutavě, každý jsme 
si odnesli spoustu informací a podnětů a je dále na nás, jak 
s nimi naložíme.

PhDr. Ilona Tranžíková, 


